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Zmagovalci tridesetega športnega prvenstva JLA

Premagovanje ovir

Končano trideseto športno prvenstvo 
JLA „Maribor 77”

V Mariboru je bilo od 
29. junija do 4. julija 30. 
jubilejno športno prvenst
vo pripadnikov JLA, ka
tero je potekalo v času Ti
tovih in naših revolucio
narnih jubilejev, priprav 
na 11. kongres zveze ko
munistov Jugoslavije, kon
čalo pa se je prav na dan 
našega zgodovinskega do
godka — dneva borca.

Sam začetek je bil zelo 
.slovesen, siaj je v defMejiu 
sodelovalo preko 1200 
športnikov — vojakov. Pr
venstva so se udeležili vi
soki vojaški starešine in 
predstavniki družbeno-po- 
'ldtičmh organizacij ie
na š'e republike. Pokrovitelj 
prvenstva je bil član pred
sedstva SFRJ in CK ZKJ 
Edvard Kardelj.

1200 športnikov 30. 
športnega prvenstva JLA 
se je pomerilo v sedmih 
športnih disciplinah (roko
met, odbojka, judo, pla
vanji^ vojaški mnogoboj, 
streljanje'in atletika). Vsi 
tekmovalci so pokazali vi

soko fizično pripravljenost 
in veliko športnega duha. 
Vojaki in starešine so se 
odločno borili za čim 
boljše uvrstitve športnih 
ekip. Na tekmovanju je 
bilo doseženo veliko od
ličnih rezultatov. Nekateri 
bi se lahko merili tudi z 
olimpijskimi rezultati, za
to veljajo vsem športni
kom, pripadnikom JLA is
krene čestitke.

Ekipa Zemuna, katere 
pokrovitelj, je bila Tovar-

Končane VI. 
SIAL

V letošnjem letu se je 
zaključil prvi krog šport
nih iger aJuminijcev Ju
goslavije. Odvijale so se 
od 2. do 4. julija na šport
nih igriščih v Slovenski 
Bistrici. V posebno čast 
je bila ta  prireditev za 
gostitelja IMPOL letos, ko 
praznujemo pomembne ju

na glinice in aluminija 
»BORIS KIDRIČ« Kiidiriče; 
vo, je zasedla v skupni 
uvrstitvi odlično tretje me
sto in tako pokazala, da 
so letalci zraven svojega 
napornega dela tudi dobri 
športniki. Ekipa Zemuna 
se vsem članom kolektiva 
TGA zahvaljuje za sode
lovanje in pomoč pri iz
vedbi 30. športnega prven
stva JLA v Mariboru.

Franc Vreže ml.

športne igre 
’77
bileje kot so: 85. rojstni 
dan tovariša Tita, 40 let 
prihoda tovariša Tita na 
čelo KPJ in 40. obletnice 
ustanovnega kongresa KPS. 
Prav v tern času je bilo še 
posebej pomembno po
glabljati bratstvo in enot-
(Nadaljevanje na 2. stra.)



Končane športne igre SIAL ’77
(Nadaljevanje s 1. sitr.) 

nost naših narodov. S tem 
je bil (tudi dosežen osnov
ni namen .teh iger: vzpod
buditi delovne ljudi k 
športu in rekreaciji, zbli
žati delavce — proizvajal
ce in predelovalce alumi
nija Jugoslavije, širiti po
znanstvo, prijateljstvo in 
tovarištvo, izmenjavo stro
kovnih in samoupravnih iz
kušenj ter spoznavati kra
je in običaje sodelujočih 
na teh igrah. S tem se 
spoznavanje in utrjevanje 
zaupanja poglablja.

Na prvi seji 1. julija je 
komite iger ugotovil, da 
udeleženci Mostarja niso 
prisotni. Talko so poteka
le igre patih udeležencev. 
Kljub temu se propozici
je tdkem niso spremenile, 
saj* niso namenjene le 
športnim podvigom, ampak

imajo predvsem namen 
zbliževanja med delavci 
aluminijske industrije Ju
goslavije.

2. julija je delegacija, se
stavljena od članov vseh 
ekip odnesla venec na po
slednje bojišče Pohorske
ga bataljona pri Treh žeb
ljih pri Osankarici. 4. ju
lija je ista delegacija po
ložila venec na spomenik 
pri Treh kraljih na Po
horju, kjer so se ob za- 
■kjučku iger zbrali vsi ude
leženci.

Po svečani otvoritvi iger 
na stadionu so se igre za
čele odvijati drugega juli
ja in končale 3. julija s 
podelitvijo pokalov in me
dalj.

Ta prispevek ne bi dose
gel pravega namena, če ne 
pogledamo, kako so zasto
pali našo delovno organi

zacijo udleleženci na teh 
igrah. Takoj lahko ugoto
vimo, da doseženi rezultati 
sami zgovorno pričajo o 
športnem duhu in sodelo
vanju zraven namena, ki 
jim je že zgoraji obrazlo
žen in utemeljen.

Po panogah so ekipe 
TGA diosegle naslednje re
zultate:
Mali nogomet 1. mesto 
Rokomet 3. mesto 
Odbojka 3. mesto 
Namizni' tenis 2. mesto 
Kegljanje 3. mesto 
Streljanje 2. mesto 
Šah 1. mesto 
Voj. mnogoboj 3. mesto

Končni vrsti red ekip je 
naslednji:
1. mesto ekipe Kidričevo 

doseženo 40 točk
2. mesto ekipe Impol 

doseženo 37 točk

3. mesto ekipe Sevojno 
doseženo 33 točk

4. mesto ekipe Šibenik 
doseženo 32 točk

5. mesto ekipe Titograd 
doseženo 26 točk 
Tako so tekmovalci iz

Kidričevega dosegli v vsa
ki panogi od 1. do 3. me
sta in prejeli zaslužena pri
znanja. Prehodni pokal 
iger SIAL je tako ostal v 
trajni lasti ekipam Kidriče
vega. Zato mi na ji bo na 
tem mestu dovoljeno, da 
izrekam čestitke in zahva
lo .konference sindikata 
TGA vsem ekipam za trud 
im požrtvovalnost na teh 
igrah.

Priznanje izrekam tudi 
organizacijskemu odboru 
Impola, ki' je to srečanje 
pripravil v polni meri so
lidarnosti im organizira
nosti, ki se jte odražalo 
v zadovoljstvu vseh sode
lujočih in spremljevalcev 
iger izven sodelujočih ko
lektivov.

Naslednje igre bo prire
dil gostitelj Šibenik. Leta 
1979 bo predvidoma prire
dil igre ALUMINA iz Skop
ja, ki je postal 7. član 
SIAL-a. S tam bo uresniče
no osnovno načelo sodelo
vanja vseh bratskih re
publik na teh športnih ig
rah.

Ivo Tušek

I z  tabele I in II je razvidno, kako smo poslovali 
v mesecu juniju in v obdobju I. — VI. 1977.

Indeks 1977/1976 prikazuje odnos dosežene proizvod
nje napram proizvodnji v istem obdobju lanskega leta.

II. Prikaz porabljenih surovin na enoto proizvoda 
VI/1977

Na 1 tono proizvoda P l a n

1. GLINICA
Al hidrat AI2O3 

— boksit 100

I n d e k s  _ 
lumdj I-VI/77

99 101
— NaOH 100 95 93

I. Dinamika proizvodnje — indeksi fizičnega obsega — para
— Ed. energija

100
100

83
84

89
92

O b r a t P i am Doseženo 2. ALUMINIJ
mesečno kumulat. 77/76

Hala A
A. GLINICA — glinica 100 100 100
1. Izluženo — anodina masa 100 110 104

— maj
— junij

100 117 107 100 — ikrioiifc 100 108 76
100 120 110 106 — Al fLuorid 100 131 121

— El. energija 100 104 102
2. Kalcinirano

— maj 100 107 106 97 Hala B
— junij 100 124 109 103 — glinica 100 100 100

B. ALUMINIJ — anodina masa
— iknialiit

100
100

112
76

99
81

3. Elektroliza A — Al. flluorid
— El. energija

100
100

100
101

103
100

— maj 100 99 100 100
— junij 100 100 100 100

4. Elektroliza B 3. ANODNA MASA
— maj
— junij

100 99 99 102 Za izvoz:100 97 99 102
5. Livarna — petrollkoks 100 103

— katranska smola 100 — 93— maj 100 94 97 102
— junij 100 96 97 102 Za domačo porabo:

6. Anodna masa
100 10 93 84 — petroikoks 100 103 86— maj — katranska smola 100 97 83— junij 100 97 93 80 — EL. energija 100 88 86

Dohodkovni
odnosi
niso
povzročitelji
izgube

V časopisu DELO smo 
lahko prve dni maja 
prečitali, da ima v jetu 
1976 največjo izgubo v 
občini Slov. Bistrica 
Impolova TOZD Valjar
na in da »del izgub 
pripisujejo tudi visoke
mu. deležu amortizacije 
ter medsebojnim do
hodkovnim odnosom 
med Impolom in TGA 
Kidričevo.«

V skladu z zahtevo 
poslovodnega odbora 
SOZD UNIAL smo ugo
tavljali, odkod izhaja 
takšna, za medsebojne 
odnose nevzdržna in 
politično nesprejemlji
va razlaga izgube. Za
sledili smo, da je vpra
šanje izgube na tak na
čin obravnavano v gra
divu, ki je bilo s strani 
strokovnih služb Skup
ščine občine Slov. Bist
rica pripravljeno za ob
ravnavo na organih 
družbenopolitičnih or
ganizacij in za seje zbo
rov občinske skupščine. 
Gradivo nosi naslov: 
»Informacija o gospo
darjenju s predhodno 
oceno osebne, skupne in 
splošne porabe v občini 
Slov. Bistrica v letu 
1976«.

Ko smo skupščino 
občine — oddelek za 
gospodarstvo prosili za 
ustrezno pojasnilo, ka
ko je lahko do takšne 
razlage prišlo, smo do
bili obširno obrazloži
tev, ki navaja celoten 
potek te zadeve. Konec 
te obrazložitve navaja
mo dobesedno: »Četrti 
odstavek, ki govori o 
vzrokih izgub v TOZD 
Valjarna v povezavi z 
začasnim sporazumom 
o dohodkovnih odnosih 
ni bil mišljen tako, ka
kor je Interpretiran v 
časopisu ter vašem do
pisu. Dejansko bi mo
ral stavek v Informa
ciji odpasti. Z ozirom 
na dejstvo, da ob prili
ki nobene razprave v 
skupščini ali organih 
družbenopolitičnih or
ganizacij ni bilo danih 
pripomb je očitno, da 
nihče ni te informacije, 
ki je v resnici nepre
cizna, razumel tako kri
tično in politično ne
sprejemljivo. Jasno je, 
da začasni sporazum o 
dohodkovnih odnosih 
ni in ne more biti vzrok 
za nastanek izgube v 
TOZD Valjarna«.

Menimo, da smo s 
povedanim zadostili na-
(Nadaljevanje na 3. str.)
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ANALIZA IZPOLNITVE
STABILIZACIJSKEGA
PROGRAMA TOZD
ZA LETO 1976

Stabilizacijski program 
je delno realiziran. Uvede
na je kavsitifikaciija druge 
pralne vode, zaradi česar 
je zmanjšano obratovanje 
Centrifuge. Izločanje sode 
preko centrifuge je opu
ščeno is 1. aprilom 1976, 
kot je bilo zastaviljeno v 
stabilizacijskem programu. 
Zaradi predelave nove 
slabše vrste boksita tip 
»Barač«, se je povečala 
vsebnost sode v lugu in se 
je v tretjem kvartalu spet 
delalo s centrifugo. V letu 
1976 centrifuga ni delala 
5,5 meseca in je dosežen 
prihranek 39.400,00 din. V 
času, ko centrifuga ni de
lala so ljudje, ki delajo 
na centrifugi, delali na 
drugih delih, zaradi česar 
ni prikazan direkten ma
terialni prihranek. Ostali 
pozitivni efekti se bodo 
pokazali pri obračunu pri
hranka na energiji.

»Višje malanno razmer
je« razklopnega luga se 
je realiziralo in preseglo 
pričakovane rezultate. Na
črtovano je bilo, da bi na
logo realizirali v I. kvar
talu in da mora biti višje 
molamo razmerje razkLop- 
nqga luga za 0,1 kot je 
bilo v prejšnjem letu. Na
loga je bila realizirana v 
začetku leta in molamo 
zvišano za 0,37 ali cca 
4x več, kot je bilo v na
logi zadano.

Zaradi zvišanega molar- 
nega razmerja razklopne- 
ga lugu je bila zmanjšana 
poraba pare za 49.150 t. 
Prihranek na energiji se 
pojavlja na več mestih in 
bo posebej ovrednoten. O-

meniiti je treba, da je 
skupni prihranek na ener
giji manjši kot bi moral 
biti zaradi zvišanega m o 
larnega razmerja, t.j. za
radi tega, iker se je dvig
nilo molamo razmerje po 
razklopu, da bi se zbolj
šali izplenl iin prihranilo 
na boksitu.

Prihranek na energiji je 
20.828„550 t  pare. Da je 
prihranek manjši kot bi 
dejansko moral biti, sta 
dva vzroka:
— že omenjeno višje mo

lamo razmerje razklop
nega luga,

— znižana proizvodnja, ki 
tudi vplilva na nekaj1 
večjo porabo pare.

»Zmanjšanje alkalij v 
rdečem blatu« se je pred
videvalo za 0,5 gr Na20p/L

V IX. in X. mesecu, ko 
se je uporabljal'' slabši 
boksit iz Barača. se je iz
redno poslabšalo pranje. 
Če bi se upoštevalo pra
nje od teh dveh mesecev, 
potem bi dosegli 2,76 gr 
Na2Op/.I, kar je boljše od 
prejšnjega leta. Izgube al
kalij se iz ileta v leto 
zmanjšujejo zaradi boljše
ga pranja, saj je doseženo 
Na2 0 p/i v primerjavi z le
tom 1973 4,26 na 2,93 v 
letu 1976.

»Zmanjšanje porabe ma
zuta za kalcinacijo glini
ce« se je delno realiziralo. 
Predvideno je bilo zmanj
šanje porabe mazuta za 
3 kg/t AI2O3 . V primerjavi 
.9 prejšnjim letom je bilo 
doseženo zmanjšanje za 
0,86 kg mazuta/t AI2O3 in 
v primerjavi na plan za 
1 , 6 8  kg mazuta/t AL2O3.

V nalogi je bilo načrto
vano, da je za optimalno 
vožnjo kalcinacijiskih peči 
in s pravilno stopnjo kal
cinacije glinice mogoče do

seči prihranek na mazutu. 
Da to ni bilo v popolnosti 
doseženo, sta dva vzroka.
— začelo se je izdelovati 

specialne glinice, ki so 
močno žgane, za kar je 
večja poraba mazuta,

— elektroliza zahteva več
jo stopnjo kalcinacije, 
kot je bilo predvideno, 
kar nedvomno vpliva na 
večjo porabo mazuta.

Prihranek:
107.151 t AI2O3 kale. X 1,68 
rnazVt k^lc. AI2O3 ==
180,014 t.

»Predelava vparilnega si
stema Escher — Wies« je 
bila predvidena v zadnjem 
kvartalu 1976. leta io še 
ni realizirana. Zaradi sla
bega prevzema pare je pre
delava problematična. Naj
prej je potrebno zboljšati 
prevzem pare in potem 
pristopiti k predelavi EW.

»Ureditev skladišč boksi
ta« je delno realizirana

skupaj 9  TOZD Promet. 
Z uporabo primernih vago
nov je za odpremo boksi
ta narejen napredek v 
smeri manjšega razklada
nja z Demagom in dodat
nega nakladanja tako ne
primerno .skladiščenega 
boksita. Del naloge, ki se 
nanaša na zamenjavo bul
dožerja s cenejšimi sred
stvi za dotur boksita ni 
realiziran.

»Zmanjšanje porabe al
kalij« te naloge (razen že 
omenjenega pranja) ni bi
lo zastavljene v stabiliza
cijskem programu. Realizi
rana je biila indirektno 
preko kavstifikacije pralne 
vode.

Prihranek:
109.050 t AÌ2O3 X 14„19 fcg 
NaOH/t AI2O3 = 1,547,42 t
_ »Zmanjšana poraba bok

sita« je dosežena z vožno 
višjega molamega razmer
ja po razklopu, ki vpliva 
na boljše izpleme, negativ
no pa vpliva na porabo 
energije. Naloga je, da se 
doseže optimalna vožnja 
avtokJavnih serij, to je da 
se določi najbolj, ekonom
sko opravičljivo molamo 
razmerje po razklopu.

Prihranek:
109.050 t  AI2O3 X Q,037 ,t 
boks,/Al203 = 4.034,85 t 
boksita

PRIORITETNA LISTA 
DELOVNIH MEST ZA 
AKTIVNO REKREACIJO
Komisija, imenovana na 

zadnji seji delavskega sve
ta je ob sodelovanju z 
Osnovno organizacijo sin
dikata izdelala prioritetno 
listo delovnih mest za ak
tivno rekreacijo in sicer:
— posluževaiec dekompo- 

zerjev
— posluževaiec filtrov
— kurjač peči
— posluževaiec šaržimih 

naprav
— posluževaiec transporta 

premoga in pepela
— gliničar v drobilnici
— posluževaiec razkladal- 

nih naprav
(Nadaljevanje na 4. str.)

Transport

Dohodkovni odnosi 
niso povzročitelji izgube

(Nadaljevanje z 2. str.)
menu, da objektivno in
formiramo delavce DO 
Impol in TGA o okoli
ščinah v zvezi z ome
njenim člankom. Do 
hodkovni odnosi, če so 
pravilno postavljeni, ne 
morejo biti povzročite
lji ali nosilci izgub.

marveč nasprotno: po
magajo nam odkrivati 
žarišča izgub. Dohod
kovni odnosi omogoča
jo, da se ob ugotavlja- 
Ijanju standardnih stro
škov lahko razčistijo 
vzroki za izgube in 
sproži usklajena akcija 
za njihovo odstranitev.

Franjo Kikec



(Nadaljevanje s 3. str-)
— čistilec proizvodnih na

prav
— posluževalec strojev za 

čiščenje
— glinic ar v beli filtrirnici 

in kalcinaciji
— posluževalec Kelly- 

filtrov
— ključavničar II
— posluževalec mokrih 

mlinov
— gltoiičar v vparilnici
— posluževalec mazutnih 

naprav
Delavski svet je priori

tetno listo potrdil v pred
loženi obliki.

DRUŽBENI DOGOVOR
O VLOGI EKONOM
SKEGA CENTRA
MARIBOR
Ekonomski center Mari

bor je znanstveno razisko
valna organizacija poseb
nega družbenega pomena 
in vpisana tudi v razvid 
raziskovalnih organizacij 
pri Republiškem komiteju 
za raziskovalno dejavnost 
v Ljubljani.

Ustanovljen je bil kot 
raziskovalni zavod s statu
tarno odločbo Višje eko
nomske šole Maribor z 
dine 11. 10. 1961. Soustano- 
viteljske pravice in dolžno
sti imata, po tem ko se 
mu je pripojil Zavod za 
planiranje, ekonomske ̂  _ a- 
nalize in statistiko, Občin
ska skupščina Maribor — 
Center in visoka ekonom
sko komercialna šola Ma
ribor.

Osnovne značilnosti druž
benega dogovora:

— Udeleženci dogovora: 
skupščine občin, SZDL, sin
dikat, gospodarske zbor
nice, občinske raziskoval
ne skupnosti, SIS, KS U- 
niverza Maribor, TOZD in 
OZD. delovna skupnost, 
Zavod za urbanizem Ma
ribor in banke.

— Ekonomski center Ma
ribor je znanstvena razi
skovalna organizacija po
sebnega družbenega pome
na. Družbena pomembnost 
se kaže v:
— organiziranju, pospeše

vanju in združevanju 
raziskovalno razvojnega 
diela,

— strokovnemu nosilstvu 
razvojnega družbenega 
planiranja,

— razvijanju sistema in
formiranja,

— pospeševanje porabe ra
čunalniške tehnologije,

— vodenje družbeno po
membnih projektov.

— Cilji družbenega do
govora in medisebojma raz
merja se opredeljujejo za 
raziskovalno, razvojno in 
svetovalno delo na nasled

— analiziranje in projek
tiranje organizacije de
la poslovanja, upravlja
nja in informacijskih 
■sistemov,

— proučevanje in obliko
vanje modelov dohod
kovnih odnosov,

— ekonomsko pravno sve
tovanje,

— organiziranje strokov
nih posvetov in dajanje 
raznih pobud.

Ekonomski center nudi 
udeležencem družbenega 
dogovora prednostno pra
vico pri koriščenju stori
tev, uporabo strokovne li
terature in informacije o 
izsledkih in novostih.

S podpisom tega družbe^ 
nega dogovora udeleženci 
prevzemajo pravice in ob
veznosti, ki izhajajo iz 
njega.

Veljavnost družbenega 
dogovora ni časovno ome
jena. Vedno obstoja mož
nost pristopa k dogovoru, 
ali pa odpoved udeležbe.

Delavski svet TOZD to
varne glinice je družbeni 
dogovor sprejel.

DRUŽBENI DOGOVOR 
O ZAŠČITI, UREJANJU 
IN VZDRŽEVANJU 
SPOMINSKEGA DOMA 
DR. FRANCETA IN 

BORISA KIDRIČA
Kulturna skupnost Šmar

je pri Jelšah je posredo
vala predlog za pristop k 
družbenemu dogovoru o 
zaščiti, urejanju in vzdrže
vanju spominskega doma 
dr. Franceta in Borisa Kid
riča na Knežcu pri Ro
gaški Slatini.

Udeleženci tega družbe
nega dogovora ugotavlja
jo, da je nekdanji dom 
dr. Franceta Kidriča, slo
venskega in kulturnega 
zgodovinarja, prvega po
vojnega predsednika SAZU 
in srna Borisa Kidriča, e- 
nega vodilnih funkcionar
jev in organizatorjev ko
munistične partije, NOB 
ter prvega predsednika 
vlade Ljudske republike 
Slovenije, na Knežcu pri 
Rogaški Slatini proglašen 
z odločbo Zavoda za spo
meniško varstvo Celje za 
kulturni 'spomenik prve 
kategorije in da je z odlo
kom občinske skupščine 
Šmarje pri Jelšah zavaro
vana njegova okolica.

Knežec nad Rogaško Slar 
tino je bil v začetku tega 
stoletja kmečki dvorec sre
di srednje velikega posest
va. Njegov lastnik je bil 
mentor napredne mladine 
in tudi Francetu Kidriču,, 
kateremu je posital Knežec 
drugi dom. Tu je preživel 
svoja otroška in študent
ska leta tudi Boris Kidrič.

Na Knežec je intimno 
vezano življenje obeh Kid-

(Nadaljevanje na 5. str.)

Dvorišče

— predlaganje metodološ
kega pristopa za ugo
tavljanje planskih ci
ljev;,

— spremljanje izvrševanja 
nalog v gospodarski in 
socialni sferi,

— oblikovanje informacij
skih dosežkov

— programiranje razvoja 
OZD z izdelavo razvoj
nih, integracijskih, sa
nacijskih in drugih ela
boratov,

Obratni električar

njih področjih: ekonomski 
in socialni razvoj, organi
zacija dela, poslovanja, in
formatike in racionailništ- 
va. prostorskega načrtova
nja. storitve na področju 
AOP in mikrofilmanja.

Družbeni dogovor dolo
ča le globalne naloge. Po
drobneje bodo udeleženci 
opredelili konkretna med
sebojna razmerja s poseb
nimi samoupravnimi spo
razumi.

Delovni in materialni od
nosi se določajo z letnimi 
programi diela. Medseboj
na razmerja, pravice in 
obveznosti v zvezi izva
janja konkretnih nalog se 
določijo s pogodbami.

— Obveznosti Ekonom
skega centra Maribor:
— sodelovanje pri obliko

vanju kratkoročnih in 
dolgoročnih ciljev za 
razvojne usmeritve,



(Nadaljevanje s 4. stra.)

ričev, nj'Uina ustvarjalnost 
in- delo.

Zaradi posebne zgodo
vinske in ikuil turne po
membnosti doma za zgo
dovino narodov in narod
nosti SFRJ se udeleženci 
sporazumejo, da bodo:
— ustvarjali kar najugod

nejše pogoje za nadalj
nji obstoj spominskega 
doma dr. Franceta in 
Borisa Kidriča in za ta 
namen združevali po
trebna finančna sred
stva,

— preprečevali posege, s 
katerimi bi se spreme
nila ali uničila kiultur- 
nospo memiišk a vrednost 
spominskega doma,

— v spominskem domu u- 
redili stalne spominske 
razstave o dr. Francetu 
in Borisu Kidriču za 
popolnejšo zgodovinsko 
in kulturno pričeval- 
nost,

— skrbeli za prirejanje 
znanstvenih in drugih 
posvetov ter prireditev 
vezanih na imena obeh 
Kidričev.

Delavski svet je sprejel 
družbeni dogovor o zašči
ti, urejanju in vzdrževanju 
spominskega doma dr. 
Franceta in Borisa Kidri
ča na Kniežcu pri Rogaški 
Slatini in aneks k .temu 
družbenemu dogovoru v 
obliki, kot ga je predlo
žila Kulturna .skupnost 
Šmarje pri Jelšah in daje 
soglasje, da se za uredi
tev doma odobri 80.000.— 
din v breme siki a da skupne 
porabe — dotacije in osta
lo, začasna sredstva iz o- 
stalih namenov, ki še niso 
potrošena, kat dotacije v 
letu 1977.

Za podpis družbenega 
dogovora delavski svet po
oblašča glavnega direktor
ja,, Milana Krajnika, dipl. 
oec.

IZDELAVA IDEJNEGA 
PROJEKTA ZA 
KALCINACIJO 
ZELENEGA PETROL- 
KOKSA

Pr.i_ iskanju možnosti za 
aktiviranje opuščenih ob
ratov, predvsem kalcina
cije I. je vodstvo TOZD 
glinice prišlo do ideje, da 
je možno kalcinacijske pe
či predelati za kalcinacijo 
petroikoksa. Ideja je ob
delana skupaj s firmo Đu
ro Đaković iz Slavonskega 
Broda. Tehnično je prede
lava kalcinacijisikih peči 
možna, prav tako se kaže
jo možnosti za nabavo ze
lenega petroikoksa. Kalci- 
niran petrolkoks bi ise u- 
porabil za domače potre
be, to je za proizvodnjo 
anodne mase, višek pa je 
možno prodati, saj v Ju
goslaviji petroikoksa pri-
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manjikuje. Tudi TGA .ga 
en del uvaža. Razmišlja
nja tečejo v tej smeri, da

bi v prvi fazi predelali eno 
kalcinacijske peč, ostali 
dve pa v slučaju, če bi

bilo tržišče za koks zago
tovljeno.

Firma Đuro Bakovič je

dala ponudbo za izdelavo 
idejnega projekta, ki bo 
vseboval vse podatke za 
izdelavo razvojnega inve
sticijskega elaborata na os
novi. katerega se bo odlo
čalo za investicijo.

Delavski svet ie predlog 
sprejel in odobril v ta na
men 1,220.000.00 din.

DODATNA SREDSTVA 
ZA NABAVO IN 
MONTAŽO EIMCO 
FILTRA

Za nabavo in montažo 
Eimco filtra je bilo v 1.1975 
odobreno 2.305.064,00 din. 
Za dokončno realizacijo 
projekta »nabava Eimco 
filtra« pa je potrebno še
488.080.00 din. Iz analize 
porabljenih sredstev je 
razvidno, da je povečanje 
nastalo že pri sami nabavi 
filtra (carina). Za monta
žo in pogon filtra pa je 
bila potrebna še dodatna 
oprema: transporter, pod
stavki, vakuumski ločilci, 
drče, pogoni, cevovodi, 
montaža, el. instalacijska 
dela itd., kar prej ni bilo 
v dovoljni meri zajeto.

Delavski svet je odobril 
dodatna sredstva v višini
488.080.00 din.

FJ

Kje so vzroki neuspeha referenduma ?
Izid referenduma lahko ima daljnosežne negativ

ne posledice za naš kolektiv. Dolžni smo analizirati 
vzroke, ki so do tega pripeljali in poiskati odgo
varjajoče rešitve.

Referendum o združitvi TGA — IBT je za nami. 
Sedaj lahko konstatiramo, da smo na referendumu 
v celoti doživeli neuspeh. To, da smo dosegli boljše 
rezultate kot v drugih TOZD-ih, je slaba tolažba, če 
pogledamo številčne podatke. Za referendum je 
glasovalo 56,7 %, 21,9 °/o je bilo proti in 21,4 % se 
referenduma ni udeležilo. Več kot 20 % odsotnost 
iz TOZD-a na dan referenduma je velika. Sedaj lahko 
trdimo, da ni primemo organizirati referenduma v 
času intenzivnega koriščenja dopustov, če pa jih v 
tem času organiziramo, moramo voditi skrb, da 
število dopustov v času referenduma zmanjšamo.

Izid referenduma lahko na naš kolektiv vpliva 
negativno. Vse strukture v TOZD-u so dolžne, da 
analizirajo vzroke, ki so privedli do neuspeha refe
renduma. Posebej je potrebno oceniti škodljivo rav
nanje posameznikov, ki mimo običajnih zakonskih 
poti, iščejo druge poti delovanja.

Ustavna in zakonska pravica vsakega državljana 
je, da se pri referendumu odloča po svoji presoji. 
Referendum organiziramo s tajnim glasovanjem pri 
čem nihče ne more vedeti za kaj je nekdo glasoval. 
Priprave in pojasnila za referendum organiziramo 
v okviru sindikata (zbori delovnih ljudi, sindikalne 
skupine), socialistične zveze in ostalih družbeno po
litičnih organizacij. Skratka vsak ima možnost, da 
preko organiziranih sestankov pove svoje mišljenje, 
postavlja vprašanja, zahteva pojasnila itd.

Ugotavljamo, da so tudi posamezniki, ki posku
šajo delovati izven oblik, ki jih naša družba priznava.

Volilni odbor je iznesel konkreten primer, ko je 
prišla druga izmena iz drobilnice na volilno mesto

in so posamezniki svojim tovarišem s prstom poka
zali kaj morajo zaokrožiti.

Sklep: Ugotavljamo, da je stanje v drugi izmeni 
v drobtinici slabše kot v ostalih izmenah in predla
gamo samoupravnim organom in vodstvu TOZD to
varna glinica, da v okviru zakonskih določil izvede 
določene premestitve v izmenah.

Tudi pri drugih akcijah v tem delu izmene na
letimo na močan odpor, kar ni slučaj pri ostalih 
izmenah.

Delavci v TOZD nas opozarjajo, kakor tudi ZK 
ugotavlja, da so komandni prostori pretvorjeni v 
prostore za sestanke. Navedli so primer tov. Jazbeca 
iz avtomatike, ki vselej razlaga svoja osebna stališča 
po glinici. Pripoveduje kako smo mi v glinici »bu
tasti«, da vse sporazume sprejmemo, da smo glaso
vali za vrednost točke, ki je bila predlagana iz up
rave. Po njegovem tolmačenju bi bila višja — na 
10%. Na široko razlaga kako na glinici organiziramo 
zbore, o neplačani realizaciji, prodaji aluminija itd.

Sklep: Tako ravnanje tov. Jazbeca je družbeno 
škodljivo in samoupravno nesprejemljivo. Normalno 
bi bilo, da svoja stališča iznese na zboru ali sindi
kalni skupini, kjer dela (vzdrževanje). Lahko pride 
tudi na sestanke TOZD glinice in če ima pripombe, 
naj jih pove ali zahteva pojasnila. Zahvetamo od 
delavske kontrole TGA, da primer tov. Jazbeca 
razišče.

Predlagamo DS TOZD tovarna glinice, da poišče 
zakonsko obliko in zahteva pri TOZD vzdrževanje, 
da tov. Jazbeca ne razporeja in pošilja na delo v 
TOZD glinico.

Sklep OO ZKS TOZD glinice je, da se proble
matika v zvezi referenduma objavi v »Aluminiju«.

OO ZKS TOZD glinice



Zakaj ni uspel referendum 
v TOZD tovarna aluminija?

V začetku meseca junija 
so delavci v tozdih glaso
vali na referendumu o 
združitvi TGA Kidričevo 
in Livarne iahlkih kovin v 
Trbovljah. Ker referen
dum v TOZD Aluminij ni 
uspel, smo delavci KSS 
na zahtevo 0 0  ZK in OO 
sindikata TOZD Aluminij 
ugotavljali; tkaj menijo de
lavci v tej TOZD o zdru
ževanju im samem referen
dumu.

Mnenja delavcev smo u- 
gotavljali s pomočjo am
icete. Na vprašanja so od
govarjali slučajno izbrani 
delavci, vendar talko, da 
so bila zastopana vsa de
lovna mesta, vse izmene in 
obrati v tovarni alumini
ja.

Slabo informiranje
Delavci, ki so odgovar

jali na vprašanja menijo, 
da so v glavnem' slabo in
formirani o dogodkih v 
TOZD oz. v TGA. V zad
njem času so v TOZD Alu
minij: v glavnem razprav
ljali o združitvi z IBT, 
spremembah samouprav
nih sporazumov in odbit
kih. Govora je bilo tudi o 
obračunu OD za prvo tro
mesečje. kadrovskih prob
lemih in srednjeročnem 
planu.

Največ informacij o teh 
probiemih so dobili iz pis
menih virov Aluminij, sin
dikalni Informator, oglas
ne deslke), članov samoup
ravnih organov, sodelavcev 
in vodilnih delavcev TOZD. 
Informacije so dajali še 
sindikalni poverjeniki in 
člani ZK.

Združitev z IBT

Prve informacije o zdru
ževanju z Livarno lahkih 
kovin Trbovlje so delavci 
TOZD Aluminiji dobili rela
tivno pozno. Večina šele 
iz elaborata, ki je bil ob
javljen v Aluminiju oz. 
v sindikalnem Informator
ju. Mnogo jih je prve in
formacije dobilo na zborih 
delavcev, ki so jih orga
nizirale 0 0  sindikata po 
TOZD. Le malo jih je 
takšnih, (ki so bili sezna
njeni z združevanjem že 
prej (marca, aprila ali 
prej). Precej jih je zvede
lo za združevanje šele na 
sestankih svojih delovnih 
skupin neposredno pred 
samim referendumom.

Delavci, ki so odgovar
jali na vprašanja, očitajo

vodstvu dn strokovnim 
službami, da so bili mate
riali o združitvi premalo 
razumljivi in jasni za vse 
delavce. Sestavil alci elabo
rata in drugih informacij 
so zanemarili dejstvo, da 
skoraj polovica članov na

ma osnovnošolske izobraz
be.

0 samem referendumu 
so se v tovarni aluminija 
širile zelo različne infor
macije, saj je več kot po
lovica delavcev slišala po
leg »uradnih« še vrsto »ne
uradnih« ali _ drugačnih 
(dezinformacij.

Koristi in problemi, ki 
ki bi jih prinesla 
združitev
Ko smo delavce povpra

šali, kaj menijo kakšne 
koristi bi imela TGA od

združitve z IBT so nava
jali-: začetek predelave a- 
lumnnija, boljši plasman 
naših proizvodov na trgu, 
nova delovna mesta v o- 
rodjami. Tretjina delavcev 
pa je menila, da TGA ne 
bi imela prav nobene ko-

Glavmi problem, ki ► bi 
nastal v TGA po združitvi 
bi bila finančna obreme
njenost naše delovne orga
nizacije. Drugi problemi 
pa bi bili š'e: neraziskano 
tržišče za nove proizvode, 
problem kadrov v novi o- 
rodjami ter podobne »iz
kušnje« kot jih je prinesla 
integracija z IMPOL.

Slabo informiranost po
trjuje podatek, kakšno iz
gubo IBT bi morala TGA 
pokriti v primeru zdru
žitve. Delavci, ki so odgo
varjali na to vprašanje 
so navajali številke od 2

milijona do 40 milijonov 
novih dinarjev.

Vzroki za neuspeh refe
renduma o spremembah 
in dopolnitvah samoup
ravnih sporazumov

Več kot polovica delav
cev ni vedela, da se bo na 
referendumu o 'združitvi z 
IBT odločalo še o spre
membah in dopolnitvah 
samoupravnih sporazumov. 
Nejasnost in neinformira
nost o čem vse ste odloča 
je tudi osnovni razlog, da 
spremembe samoupravnih 
sporazumov na referendu
mu niso bile sprejete. Na 
odločanje o spremembah 
so v manjši meri vplivali: 
zavlačevanje s sprejemom 
samoupravnih sporazu
mov, nezaupanje vodilnim 
delavcem, odbitki, notra
nji problemi TOZD in pre
majhna angažiranost vo
dilnih delavcev.

Vzroki za neuspeh 
referenduma o združitvi 
Z IBT

Delavci .so navajali kot 
glavne vzroke, zakaj so 
glasovali proti združitvi: 
slabo, nejasno informira
nje o koristih in slabostih 
združitve, nezadovoljstvo z 
odbitki in OD ter izguba 
livarne lahkih kovin. Ostali 
vzroki (premajhna anga
žiranost vodilnih in druž
benopolitičnih delavcev v 
TOZD) so vplivali v manjši 
meri.

Ko smo povprašali, ali 
je smiselno ponovno gla
sovanje o združitvi, je ve
čina anketiranih menila, 
da je ponovitev smiselna, 
vendar je potrebno, da se: 
dajejo bolj natančne in 
razumljive informacije, 
bolj angažirajo vodilni de
lavci TOZD in TGA in iz
dela bolj razumljiv elabo
rat o prednostih in teža
vah združitve.

Zaključek
Na osnovi dobljenih re

zultatov ankete, lahko ugo

tovimo, da so glavni vzro
ki za neuspeli referendum:

1. Nerazrešeni problemi v 
TOZD Aluminij in TGA 
(odbitki. OD, 1 °/o, vred
notenje in nagrajevanje 
dela).

2. Slaba informiranost o 
problemih in rezultatih 
dela posameznih služb, 
sektorjev in posamez
nikov.

3. Preslabo pripravljena 
akcija za izvedbo refe
renduma ò združitvi:

— premalo razumljiv e- 
laborat za večino de
lavcev, kljub temu 
da je bil zanje os
novna informacija,

— prekratek čas za raz
prave, kar je v ljudeh 
vzbujalo občutek, da 
se referendum izva
ja »na silo«,

— prepozno objavljene 
informacije o stikih 
in razgovorih z IBT, 
ikar je povzročalo 
maso dezinformacij, 
ki jih z elaboratom 
im javnimi razprava

mi ni bilo mogoče več
odstraniti.

4. Izguba IBT, predvsem 
informacije o njej), saj 
so se med delavci pojav
ljale številke od nekaj 
milijonov do milijarde.

5. Nerazrešeni in neureje
ni odnosi z IMPOL.

Na referendumu delavci 
niso glasovali le o združe
vanju, temveč je bilo gla
sovanje reakcija na nere
šene probleme. Šele ta
krat. ko bo razrešena ve
čina teh problemov ter bo 
akcija o združevanju pri
pravljena bolj temeljito, 
bo smiselno ponoviti re
ferendum.

B. Glazer

še delovne organizacije ni- risti.

Priprava apna v omehčevalnici vode



V sredo 6. julija letos so 
bide sklicane seje zborov 
skupščine SR Slovenije, 
kateri so razpravljali o 
raznih zadevah. Mi pa se 
bomo tokrat ustavili pri 
točki dnevnega reda, ki 
sta jo obravnavala zbor 
združenega dela ter druž
benopolitični zlbor — to je 
o predlogu za izdajo zako
na o delovnih razmerjih.

Takoj v uvodu moram 
namreč povdariti, da je 
ustavna podlaga za izdajo 
takega zakona prva točka 
prvega odstavka 321. čle
na ustave SR Slovenije po 
kateri republika med dru
gim zagotavlja z ustavo 
določani družbenoekonom
ski položaj in pravice de
lovnih ljudi v združenem 
delu ter ureja medsebojna 
razmerja delavcev v zdru
ženem delu. zaposlovanje 
in varstvo pri delu.

Tisti, ki kot delegati l o  
Ptuj ali SRS in skupščine 
SFR Jugoslavije dobivajo 
»Poročevalca« so s tem os
nutkom zakona o delovnih 
razmerjih verjetno že do
dobra seznanjeni, vendar 
pa žal tega »Poročevalca« 
dobivajo le delegati ne pa 
tudi ostali. Smatram za 
potrebno, da vsaj v seda
nji fazi vsaj globalno spo
znamo s tem osnutkom za
kona tudi vse naše člane 
kolektiva z želio, da se v 
prihodnjosti, ko bo izšel 
predlog tega zakona dobro 
seznanijo z njim.

Zakon o združenem delu 
namreč v prehodnih in 
končnih določbah v 667. 
členu določa, da z dnem 
določenim z republiškim 
oz. pokrajinskim zakonom, 
najpozneje pa do 31. de
cembra 1977 neha veljati 
zakon o medsebojnih raz
merjih delavcev v združe
nem delu. Da ne bi nastale 
pravne praznine zaradi 
prenehanja veljavnosti te
ga zakona in zaradi potre
be, da ise z republiškim za
konom uredijo pravice, 
dolžnosti in odgovornosti 
delavcev v medsebojnih 
delovnih razmerjih, brez 
katerih združeno delo ne 
bi moglo uskladiti svojih 
samoupravnih splošnih ak
tov z zakonom o združe
nem delu, je  treba nov re
publiški zakon o delovnih 
razmerjih sprejeti najpoz
neje do konca 'letošnjega 
leta.

Predvideni zakon o de
lovnih razmerjih je po eni 
strani izraz izvirne repub
liške zakonodaje na pod
ročju delovnih razmerij, 
po drugi strani pa realiza
cija in konkretizacija za
kona o združenem delu. 
Zanimivo je še to,, da je 
treba z republiškim zako
nom urediti tudi 40 zadev, 
ki jih prepušča zakon o 
združenem delu republiški

zakonodaji v realizacijo in 
konkretizacijo.

Osnutek zakona o delov
nih razmerjih obsega kar 
233 členov v katerih je te
meljito in podrobno ob
delana vrsta zadev, ki so 
vsklajene z zakonom o 
združenem delu. Predvsem 
pomembne pa so že te
meljne določbe katerih 
značilnosti so predvsem 
sledeče:
, Da se z 'enim zakonom, 
kar se da 'kompleksno u- 
redijo pravice in dolžnosti 
in odgovornosti delavcev 
v organizacij ah združene
ga . dela 9  v drugih obli
kah združenega dela in 
sredstev, delavcev v de
lovnih skupnostih in de
lavcev, zaposlenih pri de
lovnih ljudeh, M samostoj
no opravljajo dejavnost z 
osebnim delom s sredstvi, 
ki so lastnina občanov; da 
naj ima zakon ko določa 
pravice, dolžnosti in od
govornosti delavcev, oziro
ma ko ureja to področje 
družbenoekonomskih od
nosov, značaj »matičnega 
zakona« glede na določbe 
v posebnih zakonih in da 
so njegove določbe hkrati 
z določbami ustave in za
kona o združenem delu 
osnova za sprejemanje in 
razlago družbenih dogovo
rov,, 'samoupravnih - spora
zumov in drugih samoup
ravnih splošnih aktov, s 
katerimi delavci urejajo 
delovna razmeri a; da se z 
zakonom omogoči in za
gotovi čim širše samoup
ravno urejanje medseboj
nih delovnih razmerij de
lavcev v združenem delu, 
glede na to da ves sistem 
delovnih razmerij temelji 
na samoupravni regulativi, 
družbenem dogovarjanju 
in samoupravnem sporazu
mevanju, da naj zakon 
povzema določbe zakona

o združenem delu, če je to 
seveda potrebno zaradi 
jasnosti in medsebojne po
vezanosti določb, kakor 
tudi, če je to potrebno, 
da se poudari nova kva
liteta v medsebojnih raz
merjih delavcev v združe
nem delu; da naj zakon 
posamezne institute in re
šitve natančneje razčlenju
je in tako odipravlja dile
me in nasprotja, M so se 
pokazala v dosedanji prak
si. , Zakon naj ne razčle
njuje 'šamo pravic, dolž
nosti in obveznosti delav
cev, določenih v zakonu o 
združenem delu. temveč

Premikanje vagona

naj uvaja tudi nove de
lovnopravne institute ter 
pravice in dolžnosti de
lavcev tako da bi sestav
ljali celoto.

Povdaril sem že, da je 
osnutek zakona o delovnih 
razmerjih-razdeljen na se
dem delov im, da j,e v pr
vem delu obravnava te
meljne določbe, prav tako 
pa so še v prvem delu 
osnutka, tudi osnovne do
ločbe o delovni knjižici in 
določba, kateri organ or
ganizacije,, skupnosti, in 
združenja, za katere velja
jo določbe tega zakona, je 
pristojen v primerih, ko 
ta zakon govori o organu 
temeljne- organizacije.

Drugi del osnutka zako
na obravnava medsebojna 
delovna razmerja delavcev 
v združenem delu, vendar 
pa je ta del razdeljen kar 
na osem poglavij. Prvo po
glavje obravnava sklenitev 
delovnega razmerja, drugo 
obravnava pravice, obvez
nosti- in- odgovornosti de
lavcev v delovnem razmer
ju, tretje obravnava varst
vo pri delu, četrto obrav
nava odgovornost delav
cev, peto poglavje obrav
nava prenehanje delovne
ga razmerja delavca po 
njegovi volji in po samem 
zakonu, šesto poglavje go
vori o varstvu pravic de
lavcev, sedmo obravnava 
delo na domu, fci ga smejo 
delavci v temeljni organi
zaciji organizirati je v de
javnostih, ki so predmet 
poslovanja temeljne _ orga
nizacije ali so z njim v 
neposredni zvezd.

Delavci so dolžni dolo

čiti v samoupravnem 
splošnem aktu tudi pogo
je in način opravljanja de
la na domu ter uveljavlja
nja pravic in obveznosti 
teh delavcev, in  končno 
osmo poglavje obravnava 
posebne določbe v kate
rih se določa, da ima -de
lavec, ki je izbran za de
legata ali člana delegaci
je, pravico biti v tem svoj
stvu za določen čas. odso
ten z dela z vsemi pravi
cami in obveznostmi de
lavca v združenem delu.

Tretji del osnutka zako
na obravnava delovna raz
merja med delavci zapo
slenimi pri delovnih lju
deh, ki samostojno oprav
ljajo dejavnost z osebnim 
delom s sredstvi v lasti- 
občanov ter pri civilno
pravnih in fizičnih osebah. 
Četrti del osnutka obrav
nava nadzorstvo nad i z 
v a ja n je m  predpisov o de
lovnih razmerjih in samo
upravnih splošnih aktih, 
ki jih opravljajo občinski 
organ;, inšpekcije dela. Pe
ti del osnutka obravnava 
začasno ali občasno delo, 
šesti del pa -kazenske do
ločbe ter sedmi prehodne 
in konične določbe.

To bi naj bil le kratek 
izrez iz osnutka zakona o 
delovnih -razmerjih o ka
terem pa se bomo tudi 
preko našega -glasila po
drobneje seznanili, gaj je 
to za vse nas še kako za
nimiv zakon, katerega mo
ra poznati sleherni proiz
vajalec tudi v naši delovni 
organizaciji!

F. Meško



Ni zgolj slučaj,, da mo
ramo v našem glasilu po
novno spregovoriti o tem 
kaj je dezinformacija, 
kaikšne ima lahko posledi
ce :komiu ta služi, ikdo jo 
raznaša in kako to do
končno preprečiti oziroma 
jo v kali zatreti.

Mislim pa, da ni širše 
potrebe po tolmačenju o 
tem kaj je dezinformaci
ja. Kajti vsi vemo, da je 
to raznašanje določenih 
informacij,, kii niso resnič
ne in šo bodisi plod izmiš
ljotine ali pa popačenje 
neke informacije- tki jo 
nekdo sliši pa jo pozneje 
podaljša po svoje, ji nekaj 
doda in jo izmaliči, da 
dobi povsem drugi značaj 
in pomen.

Posledice določenih dez
informacij so lahko izred
no škodljive in imajo lah
ko tudi dalekosežne posle
dice bodisi za eno ali dru
go stran. Dezinformacijo 
navadno hitro vzamejo za 
svojo taki, ki jim določena 
zadeva ni po volji pa ho
čejo s tem vnašati določe
ne pomisleke med tiste, ki 
določene stvari vzamejo 
take kot so in se pred 
sprejetjem nekega alkta 
pač raje obračajo na fo
rume in ljudi, ,ki jim 'lah

ko obrazložijo določene 
nejasnosti.

Mnogi namreč zelo radi 
nasedi jo določenim lju
dem, ki po svoje tolmačijo 
bodisi nekatere samoup
ravne akte ali pa določene 
zadeve, ki se dogajajo v 
kolektivu, vendar se o njih 
le šušlja ne da bi nekdo 
pojasnil za kajt gre ali bo
lje rečeno, da-bi nekdo ra
je povprašal na pristoj
nem mestu za kaj sploh 
gre in šele nato prenesel 
tako informacijo naprej, 
če že to mora storiti.

Kako preprečiti dezin
formacije? Mislim, da čisto 
preprosto! Ko slišimo ,tako 
dezinformacijo za katero 
nismo prepričani, da je 
resnična se takoj pozani
mamo preko odgovornih 
služb ali drugih, kako je 
z zadevo, ki smo jo prav
kar slišali od tega in te
ga. Šele tako bomo lahko 
prišli na sited tistim, ki 
jim prija raznašanje ne
resničnih vesti med kolek
tivom.

Zakaj imamo samoup
ravno delavsko kontrolo, 
katere sodelavci smo prak
tično vsi člani delovne or
ganizacije ali poedinega 
TOZD-a. To nam nalaga 
tudi naš samoupravni

Segrevanje cevi

Deli izpušne cevi

Na slepem tiru

sporazum o odgovornosti 
delavcev v združenem de
lu, narekuje pa nam tudi 
naša vest in v zadnjem 
času vsebol-j družbena sa
mozaščita. Da pa ne bo

nizacije. Že na veliko se 
je govorilo o velikanski iz
gubi v (letošnjem letu, ki 
bi se naj nanašala na pro
dajo aluminija ker, da je 
liš-ta bil prodan po nižji

smo poklicali tudi odgo
vorne tovariše, ki so čla
nom odbora poročali o za
devi. No in kaj se je zgo
dilo? Bila je. resnična le 
številka o kateri se je go
vorilo, vendar pa ne na 
račun nekake iizgube in 
slabega gospodarjenja, 
ampak preprosto zaradi 
neplačane realizacije o ka
teri pa smo mnogo slišali 
in tudi dobro vemo, pred
vsem še člani DS TOZD 
— DS TGA in ostalih dru- 
žb en op dl it ionih organiza
cij,. ki so seveda dolžni po
ročati- sredini iz katere iz
hajajo o dejanskem sta
nju.

O tem pa je bilo govora 
tudi na zborih delavcev, 
zato je toliko bolj nera
zumljivo komu sllužijo ta
ke dezinformacije. Tov. 
Lulkman je kot direktor 
finančno - računovodskega 
sektorja med drugim na 
odboru povdaril tudi to, 
da je š’e veliko takih dez
informacij in določenih o- 
s-ebnih napadov na neka

Prostor za pripravo vzorcev boksita

nekdo mislili, da je ta se
stavek napisan zaradi na
tolcevanja brez podlage 
ali preprosto zaradi hono
rarja, kot to še vedno 
mnogi trdijo, bom povedal 
to. da je odbor za notranjo 
kontrolo na svojih dose
danjih osmih se jih med 
drugim razpravljal tudi o 
nekaterih dezinformacijah, 
ki so se raznašale po ko
lektivu in škodovale -talko 
DO, kot tudi določenim 
posameznikom.

Najbolj aktualen pri
mer bo vsekakor ta, ki ga 
bo lahko razumel sleherni 
član naše delovne orga

ceni po krivdi nekaterih 
vodilnih ljudi, ki bi naj ve
deli za to, da bodo že v 
kratkem višje cene alumi
niju. To' je vsekakor bil 
povod, da -se je med dru
gim sestal tudi odbor za 
notranjo kontrolo TGA ter 
med drugim razpravljal tu
di o tej informaciji ali 
bolje rečeno dezinforma
ciji, kateri so mnogi na
sedali in negodovali o sla
bem informiranju in go
spodarjenju ter podobno.

To vsekakor ni mala 
stvar za tako delovno or
ganizacijo kot je TGA. No 
in na seji odbora kamor

tere vodilne strukture, da 
pa še do danes nobena 
družbenopolitična organi
zacija teh primerov ni ra
ziskovala in skušala priti 
resnici do dna -ter izsle
diti talke, ki vnašajo ne
mir in zmedo mied proiz- 
vajalce med delavce v 
združenem delu. Zato bo
dimo .tudi v bodoče pozor
ni in dezinformacije zati
rajmo v kali. To ni le na
ša naloga, ampak naša 
dolžnost za dobrobit ter 
hitrejši - napredek delovne 
organizacije v pozitivni 
smeri!

France Meško



V službi -tehnične kon- 
trole (danes sektor kon
trole kvalitete — SKK) ob
stoja poleg laboratorija 
glinice in aluminija tudi 
laboratorij- za meritve. Tvo
rita ga dva dela: skupina 
za električne in skupina 
za neelektrične meritve.

Ustanovljen je bil konec 
leta 1972, ko je prešla 
skupina za električne me
ritve v elektrolizah v služ
bo tehnične kontrole, sku
pino za neeldktrične me
ritve pa se je začelo for
mirati konec jpta 1975.

Delovne naloge te skupi
ne so kontrolne meritve 
in pregledi točnega delo
vanja vseh merilno-regula- 
cšjiskih zank v TOZD ©li
nica, po potrebi pa tudi v 
ostalih delih naše delovne 
organizacije (meritve tem
peratur, pritiskov, preto
kov;, nivojev, kontrole pne
vmatskih regiuHacijiskih 
zank. analizatorjev dim
nih plinov, merilnikov pre
vodnosti, i td ...). Namen 
ustanovitve skupine za ne
električne meritve je bil, 
da s stalno ■ in nevtralno 
kontrolo stanja instrumen
tov omogoči točnejše in s 
tem boljše vodenje proce
sa pridobivanja glinice. 
Med »pogonci« in »vzdrže- 
valniki« merilno-regulaoij- 
skih naprav v glinici nam
reč obstoja trajno ne
zaupanje ©lede pravilnosti 
delovanja posameznih ele
mentov. Služba tehnične 
kontrole, kot nevtralna 
strokovna »stranka«,, bi 
naj torej pomagala od
stranjevati (upravičeni?) 
dvom v točnost kazanja 
ali kvaliteto popravila do
ločenega instrumenta ali 
regullac. zanke. Z občas
nimi 'kontrolami važnejših 
instrumentov pa bi naj 
predčasno ugotavljala od- 
stsopanja oz. okvare in
strumentov, ki so v pogo
nu izpostavljeni mnogim 
škodljivim vplivom (vlaga, 
para, temperatura, stara
nje, mehanske poškodbe). 
Naloga skupine za neelek- 
trične meritve torej m »po
licijska« služba iskanja na
pak vzdrževalcev avtomati
ke. Tako namreč nekateri 
tovariši iz Vzdrževanja ajv- 
tomacije gledajo na naše 
delo in to je tudi eden od 
vzrokov za pisanje priču
jočega članka.

Radi bi vam povedali 
Primer nestrokovnega in 
netovariškega postopka, 
za katerega smo upali, da 
se bo končal drugače, kot 
se je. To se ni zgodilo, če
prav je bilo to dogovor
jeno in zato je skoraj 2 
meseca čakanja dovolj. 
Nek latinski pregovor pra
vi: AUDACTER CAJLUM- 
NIARI. SEMPER ALIQUID 
HÀERET Ć nekaj blata bo 
le obviselo, če ga le dovolj

vneto mlečeš. Ker gre pri 
vsej zadevi samo za obre
kovanje nekaj delavcev 
STK oz. laboratorija za 
meritve, smo prisiljeni, da 
se sami oglasimo potem, 
ko je bilo na dveh skup
nih sestankih dokazano,, da 
so obtožbe neresnične. Ker 
so pri vsem tem še ža
ljive, nas čudi toliko bolji, 
da strokovni in tovariški 
dogovori niso bili uresni
čeni.

Dne 7., 3. 1977 je skupina 
za nealektrične meritve

dobila poziv vodstva TOZD 
Glinica, da izvrši kontrolo 
delovanja obeh MONO apa
ratov pri kalcinaoijiskih 
pečeh (MONO aparat je 
analizator vsebnosti ogljik 
dioksida in monoksida oz. 
posredno kisika v dimnih 
plinih). O rezultatih kon
trol so bili poslani zapis
niki, kot običajno, TOZD 
Glinica in TOZD Vzdrževa
nje. Kratek povzetek teh 
poročil je, da sta oba MO
NO aparata kazala napač
no. Pri drugem se je tudi 
pokazalo, da sušilni filter 
posebne izvedbe pred 
MONO aparatom ni »pre
nesel« običajnega jemanja 
vzorcev plina za kemično 
analizo in so bili zato re
zultati popolnoma neupo
rabni. Delavec »avtomaci- 
je« je filter med našimi 
preizkusi prevezal na enak 
filter kot pri prvem MO- 
NO-aparatu, vendar tudi z 
novim sušilnim filtrom re
zultati niso bili točni. Pri

obeh MONO-aparatih je 
namreč obstojala nedo
pustna razlika, če je bil 
pred instrumentom vklop
ljen čistilni vodni filter, 
oz če ga ni bilo.

Zaradi izredne važnosti 
kazanja analizatorjev dim
nih plinov za 'ekonomično 
kurjenje pri kalciniranju 
glinice so bila poslana po
ročila obravnavana na pr
vem proizvodnem sestan
ku vodstva TOZD Glinica. 
Sklenjeno je bilo, da mo 
rajo biti ugotovljena od

stopanja takoj odpravlje
na, o vsem pa mora Vzdr
ževanje avtomacije dati 
poročilo.

Pri tem se je pokazala 
že znana praksa tovarišev 
iz Vzdrževanja avtomacije: 
kot za vsa do takrat po
slana poročila o meritvah, 
ki .so kazala odstopanja, 
niso najprej odšli do in
strumentov in odstopanja 
preverili in odpravili, am
pak so začeli dvomiti, ali 
smo delavci laboratorija za 
meritve .sploh sposobni o- 
praviti tako ali drugačno 
meritev. Odstopanja so pri 
tem ostala, začeli pa so 
širiti .govorice o naši stro
kovni nesposobnosti. Do
kaz za to je tudi pismen 
in zato delavci laborato
rija za meritve ne more
mo ostati tiho. Poglejmo 
torej. kaj je v dopisu 
TOZD Vzdrževanje, vzdrže
vanje avtomacije,. posla
nemu TOZD Glinica z dne
19. 3. 1977:

DELOVANJE 
ANALIZATORJEV 
DIMNIH PLINOV 
»V vašem zapisniku št. 

7 z dne 15. 3. 1977 smo 
zadolženi, da vam pisme
no odgovorimo na poro
čila STK glede »Mono« a- 
paratov in na razpravo o 
tem vprašanju, ki je na>- 
vedeno pod 1. točko ome
njenega zapisnika.

Problem je širšega zna
čaja, zaradi tega nekaj 
besed na splošno. Kontro
la vseh instrumentov, po

sebno še zelo pomembnih 
za kontrolo procesa bi mo
rala biti kontinuirana in v 
sodelovanju z oddelkom-, ki 
instrumente vzdržuje. Ta
ka potreba ne izhaja iz te
ga ali prejšnjega leta, 
temveč od vsega začetka 
delovanja naše tovarne. 
Po rekonstrukciji .tovarne 
©linice 'leta 1964 smo do
ločeno skupino zadolžili s 
tako dejavnostjo. Pri iz
delavi organizacijskih 
shem skupaj z Zavodom za 
organizacijo poslovanja 
(dipl. ing. Klančnik) pa je 
taka skupina v naši orga
nizacijski enoti izpadla za
radi na novo organizirane 
Službe tehnične kontrole. 
Zaradi tega je v naši eno
ti ostal skupinovodja, sku
pina pa ni bila formirana.

Kontrole 'nekaterih in
strumentov brez naših de
lavcev so v večini prime
rov bile ničvredne, ker 
ljudje, ki so kontrolo iz
vajali niso bili dovolj po

učeni o podrobnostih de
lovanja instrumentov kljub 
nazivu dipl. ing. (dvakrat 
je tele kontrole izvajal 
dipl. ing. Trop).

Podobno se je dogajalo 
pri kontroli dimnih plinov 
v kotlarni, ko je STK je
mal vzorec na napačni 
strani, dokler mi nismo 
pokazali pravega mesta 
odvzema dimnih plinov. 
Podobno je počel STK dne
7. in 8. 3. pri kontroli 
dimnih plinov v kalcina
ciji II. Zaradi preslabega 
poznavanja delovanja ana
lizatorja je prišlo do na
pačnih .tolmačenj in zaradi 
tega napačnega jemanja 
vzorcev ter poročila o op
ravljeni meritvi.

V poročilu št. 94 je na
vedeno:
Peč I. ničelna naistav 
— 1 %
— delovanje z vodnim filt

rom 10 % CO2

— delovanje brez vodnega 
filtra 12% CO2

— kemična analiza 
11,2% CO2

Opomba :Iz rezultatov 
meritev je razvidno, da 
MONO aparat daje z vod
nim filtrom drugačne re
zultate 'kakor brez njega.

Meritev opravil:
Škrinjar Herman, dipl. ing. 
Rižnar Konrad

Vodja lab. za meritve: 
Škrinjar Herman, dipl.ing.

l.r.
Za delovanje tega instru

menta je važno vedeti, da 
kazalec piše od leve proti 
desni. Na levi strani je 
25%, na desni je 0%. Ka
zalec torej piše od maxi
mum a proti minimumu'. 
Merilni zvon se nahaja na 
desni strani in je njegov 
dvig odvisen od količine 
plina, ki pride skozi kali
jev tlug v merilni zvon.

Merilni zvon se nahaja 
pod vzvodom kazalca in je 
odklon odvisen od dviga 
merilnega zvona. Torej 
čim večja količina plina y  
merilnem zvonu tem večji 
odklon kazalca in s tem 
čim manjši % CO2 .

Zaradi tega trdimo, da 
je bil napačen pristop pri 
kontrolnih meritvah. Naši 
vodni filtri so popolnoma 
v redu, instalacija pa ni
ma nameščene večsmeme 
pipe ,s katero bi lahko je
mali eksotne vzorce (Pred 
leti so bili enaki primeri, 
dokler nismo montirali u- 
streznle pipe. Ta pipa je 
sedaj montirana v kotlar
ni). V danem primeru so 
člani STK s silo iztaknili 
plastične cevi iz nastavka 
vodnega filtra, ki pa je za
radi tega začel puščati 
zrak,, ki ga je MONO apa-

(Nadaijevanje na 10. str.)

Gliničarja



rat vlekel v sebe. Zaradi 
tega je dobil večjo koli
čino plina in s tem manj
ši % CO2 . Oba vodna filtra 
sta bòia na ta način uni
čena in sta sedaj zamenja
na (takoj naslednji dan, 
ko smo to opazili) z dru
gačnimi.

V poročilu šit. 95 je med 
dragim navedeno:
— delovanje z vođinim 

filtrom 10% CO2

— delovanje brez vodnega 
filtra 5% CO2 .

5 % CO2 zagotovo ni v 
redu. V rotacijski peči je 
cca 5 mm VS podtlaka. 
Pri iztaiknitvi plastičnih 
cevi je potegnilo zrak, ki 
ga skozi »Volumfeter« ne 
more izsesati hitro zraka 
in netesnost priklopa. Za
radi tega taka meritev ni 
nič vredna.

Problem poročila št. 96 
je podoben št. 94.

Nastavljanje ničelne toč
ke je potrebno ena do 
dvakrat na teden. Če je 
lužina zamenjana oz. apa
rat na novo priklopljen, 
je potrebno ničelno točko 
pogosteje nastavljati (glej 
navodila).

Zaradi navedenega po
novno vztrajamo,, da se in
strumentov ne dotikajo 
dragi brez naših vzdrževal
cev. Tov. Furman je utrgal 
trak (po navedbi tov. Fir- 
basa in tov. Gradišnika) in 
ga ni pravilno namestil.

Instrumenti so 'last po
sameznih TOZD. Vzdržuje
mo jih mi, potrebne pa 
so občasne kontrole. In
strumenti morajo biti toč
ni in md jih moramo pra
vilno vzdrževati. Zaradi te
ga je nesprejemljivo, da 
bi dela! vsak po svoje am
pak mora biti težnja vseh,, 
da se bo proizvodnja rav
nala po instrumentih in 
da proizvodni delavci ne 
bodo delali na slepo.

Zraven tega je nujno, 
da se STK registrira pri 
Zvezni kontroli meril v 
stkladiu z uradnim listom 
iz lanskega leta«.

Konec dopisa
Avtor dopisa je vodja 

vzdrževanja avtomacije 
tov. Lah Ivan. Dopis je 
bil dostavljen še STK/ di
rektorju TOZD Vzdrževa
nje in oper. vodji vzdrže
vanja.

Zaradi pereče problema
tike je bil dne 22. 3. 1977 
sklican strokovni sestanek 
pri direktorju TOZD Vzdr
ževanje. Navzoči so bili še 
oper. vodja vzdrževanja, 
vodja vzdrževanja avtoma
cije, direktor TOZD _ glini
ca, vodja tehn. priprave 
TOZD glinica, nadzornik 
avtomatike v TOZD glini
ca in vodja Laboratorija 
za meritve. Prva točka

dnevnega reda je bila 
vprašanje omenjenih kon
trol MONO-ap aratov. Na 
podlagi zapisa na regi
strirnem traku je bilo do
kazano, da so odstopanja 
bila preden smo pričeli 
preverjati instrumente in 
da so le-rti zapisovali ena
ke vrednosti tudi potem, 
ko smo instrumente zapu
stili. Vzrok odstopanja je 
bilo slabo itesnenje vodnih 
filtrov pred MONO-apara- 
ti. Med našimi meritvami 
smo jih samo začasno iz 

Imel je delovno nalogo, ki 
je hotela pokazati stop
njo avtomatizacije delov
nega procesa, oziroma ka
tere zanke od vse vgraje
ne regulacijisko-merilne op
reme delujejo. V tem od
stavku je tudi napisano, 
da so bile kontrole neka
terih instrumentov brez 
delavcev »Avtomacije« v 
večini primerov nič vred
ne.

V letu 1976 smo izvršili 
41, letos pa v prvi polo

zal instrument. Na poziv 
vodje kotlarne meseca no
vembra 1976 smo delavci 
Laboratorija za meritve u- 
gotovilii, da je odvzemno 
mesto napačno. Po tej na
ši ugotovitvi je bilo nato 
odrejeno skupaj z delav
ci avtomacije pravo od
vzemno mesto.

Odstavkov, kjer nas tov. 
Lah učil. kako deluje MO- 
NO-aparat, ne bomo ko
mentirali. Bralec lahko 
sam presodi, kako tov. 
Lah , dobesedno razume

Iz naše kuhinje

ločili in tako dobili prave 
rezultate. Po končanem 
delu smo jih ponovno pri
klopili, ne da bi jih kakor
koli poškodovali — dokaz 
za to je že povedan: enaki 
zapisi na registrirnem pa
pirju pred in po naših 
meritvah.

Sedaj pa poglejmo, ko
liko je zrn in plevela v do
pisu tov. Laha.

Dragi odstavek,, (ki je na
pisan »na splošno«, nima 
z obravnavano problemati
ko napačnega kazanja MO- 
NO-aparatov nobene pove
zave.

Tretji odstavek je že 
stvamejišif, čeprav uporab
lja lažne dokaze. Tov. 
Trip, dipl. ing namreč ni 
izvajal kontrole delovanja 
kakih merilnih instrumen
tov v TOZD Glinica., am
pak je pred leti samo po
pisoval vse regulacijsko- 
merilne zanke v Glinici.

vici leta 45 kontrolnih me
ritev raznih instrumentov, 
vendar nam doslej nihče 
ni dokazal, da smo karkoli 
izmerili napačno. Ta dokaz 
za tovariše iz Vzdrževanja 
avtomacije ne pomeni, da 
smo »dovolji poučeni o po
drobnostih .delovanja in
strumentov« in smo torej 
sposobni brez njihove pri
sotnosti usmerjati instru
mente.

V tretjem odstavku nova 
netočnost: od meseca av
gusta 1976 ,so v kotlarni v 
pogonu novi analizatorji 
kisika v ’dimnih plinih. 
Vzorčevalci iz laboratorija 
glinice so od tedaj jemali 
vzorce plina za kontrolo 
na mestu, kjer so ga je
mali že pod nadzorstvom 
monterja firme Siemens. 
Rezultati analiz pa so se 
trajno razlikovali za 50% 
od vrednosti, ki jih je ka

znane Prešernove verze »le 
čevlje sodi naj kopitar!«

Namesto komentarja od
stavka o »napačnem pri
stopu pri kontrolnih me
ritvah »MONO-aparatov in 
o »popolnoma v redu vod
nih filtrih« — kar vse je 
bilo ovrženo že na prvem 
sestanku, pri direktorju 
TOZD Vzdrževanje, naj. na 
tem mestu povemo, da je 
prišlo tudi do drugega se
stanka zaradi iste proble
matike.

Sestanek v prostorih 
vzdrževanja avtomacije 
(prisotni so bili vsi vodji 
oddelkov in skupin »avto
macije«, operativni vodja 
vzdrževanja, predstavnik 
TOZD Glinica, direktor 
SKK, vodja skupine za ne- 
elektr. meritve in pisec), 
je bil dejansko organiziran 
z namenom, da delavci la
boratorija za meritve raz

ložimo, kako, ,s kakšnimi 
metodami in instrumenti 
pristopamo in izvajamo 
kontrolne meritve. Z dra
gimi besedam®, opravljali 
naj bi strokovni izpit, do
kazati bi morali, da poz
namo tiste šablone ali me
tode meritev, ki jih prizna
vajo nekateri tovariši iz 
Vzdrževanja avtomacije 
kot edino možne in pravil
ne. Na to seveda nismo 
pristali, ker ni bilo izre
čene niti besedice obžalo
vanja ali zanikanja trditev 
iz njihovega dopisa TOZD 
Glinici, čeprav je bilo tu
di na. tem sestanku po
novno dokazano, da so nji
hove trditve v dopisu ne
logične in nekatere celo 
lažne.

Na sestanku je večina 
prisotnih sprejela ugotovi
tev, da bo tovariško so
delovanje Laboratorija za 
meritve in Vzdrževanja av
tomacije možno tedaj, ko 
nas bodo spoznali in spre
jeli vsaj za strokovno e- 
nakopravne. Sprejet je bil 
tudi sklep, da bo Vzdrže
vanje avtomacije pismeno 
preklicalo sporni dopis v 
celoti. ’ Žal nismo sprejeli' 
nobenega zapisnika tega 
sestanka, po več kot dveh 
mesecih čakanja na pre
klic dopisa pa se tudi skle
pi očitno ne uresničujejo.

Preostalo nam torej' ni 
drugega, kot da ,se ogla
simo in da bralci sami 
presodijo kdo je tovariš, 
samoupravljalec, kdo se 
usti, kdo je za sodelova
nje, za točno in pravilno 
vzdrževanje instrumentov, 
po 'katerih se bo proizvod
nja lahko ravnala in da 
proizvodni delavci ne bodo 
delali na slepo. Nahajamo 
se namreč v položaju, y 
katerem nam TOZD Gllii- 
nica verjame, vodstvo 
Vzdrževanja avtomacije pa 
ne. Strokovnega izpita pri 
njih še nismo opravili. 
Toda ali bi ne bilo potreb
no najprej nekatere tova
riše iz Vzdrževanja avto
macije povabiti na izpit iz 
tovariškega, moralnega, sa- 
moupravljaMkega ali ka
kršnega dragega obnaša
nja?

Herman Škrinjar, 
dipl. ing.

P.S. Honorarju za čla
nek se odpovedujem v ko
rist izobraževalnega centra 
v -upanju, da bodo nekoč 
organizirani tudi tečaji in 
izpiti, ki so potrebni ne
katerim tovarišem iz vzdr
ževanja avtomacije.



O izvajanju 
delegatskega 

sistema
in o proračunu 

občine Ptuj
Konec junija so se že 

drugič v istem mesecu se
stali na ločenih sejah vsi 
trije zbori Skupščine ob“ 
čine Ptuj ter obravnavali 
okrog 14 točk dnevnega re
da, pri čemer pa že v na“ 
prej velja omeniti, da so 
ta zasedanja zborov bila 
namenjena predvsem izva
janju delegatskega siste
ma in uresničevanju dele
gatskih odnosov v . Skup
ščini SR Slovenije ter 
predlogu odloka o prora
čunu občine Ptuj za leto 
1977.

Seveda pa pri tem ne 
gre iti mimo ostalih točk 
dnevnega reda kot so os
nutek programa dela Skup
ščine občine Ptuj za ob
dobje od julija 1977 do 
septembra 1978 oziroma 
do konca mandata seda
njim delegatom v vseh 
treh zborih, poročilu o 
prometno preventivni de
javnosti v občini1 Ptuj ter 
poročilu o delu službe 
pravne pomoči Skupščine 
občine Ptuji, ki so jih ob
ravnavali delegati druižbe- 
no-političnega zbora ter še 
o predlogu odloka o jav
nem redu in miru v obči
ni, predlogu odloka o usta
novitvi1 in nalogah službe 
komunalnega reda v obči
ni Ptuj, predlogu sklepa o 
potrditvi zaključnega raču
na davkov in prispevkov 
občanov za leto 1976,, os
nutku odloka o pogojih za 
priložnostno opravljanje 
gostinskih dejavnosti in 
minimalnih tehničnih po
gojih za prodajo živil in 
pijač zunaj poslovnih pro
storov v občini Ptuj. Os
nutku odloka o hišnem re
du v občini ter še o neka
terih manj pomembnih 
točkah dnevnega reda.

Omenim naj, da bi ve
ljalo nekaj več spregovo
riti o osnutku odloka o 
hišnem redu, odloka o jav
nem redu , in miru ter o 
poročilu prometno preven
tivne dejavnosti v občini 
Ptuj. Če ne bom uspel o 
tem kaj več poročati v 
tej številki, se bom s temi 
problemi pojavil v nasled
nji.

V tej številki ,se bom 
govori že tudi sam naslov 
seveda omejil predvsem na 
tisti dve točki o katerih 
sestavka, to je o izvajanju 
delegatskega sistema in u- 
rasničevanju delegatskih 
odnosov v Skupščini SR 
Slovenije ter o predlogu 
odloka o proračunu obči
ne Ptuj za letošnje pto.

(Nadaljevanje na 12. str.)

Naši nogometaši so dosegli prvo mesto

Namiznoteniški igralci so bili drugi

Podelitev medalj našim strelcem za osvojeno 2. mesto
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Streljanje sedemetrovke

Vodja ekipe TGA

Odbojkarjem nikdar ne uide tretje mesto Poškodba našega nogometaša



Vsekakor pa naj še pred 
tem ometnim, da se je 
pred sejo družbenopolitič
nega zbora sestal odbor za 
proučevanje vprašanj na 
področju družbeno-politič- 
nega sistema družb enot-po- 
litičnega zbora SO Ptuj 
ter temeljito obdelal zelo 
obširno gradivo o izvaja
nju delegatskega sistema 
in uresničevanja delegat
skih odnosov v Skupščini' 
SR Slovenije ter zelo kon
kretno predlagal določena 
stališča in mnenja vsem 
trem zborom občinske 
Skupščine, ki so o teh sta
liščih razpravljali ter jih 
tudi potrdili.

Odbor je razpravljal 
predvsem o značilnostih 
in sestavu delegatske skup
ščine SRS in pošiljanju 
delegatov v zboru skup
ščine SR Slovenije, o zbo
rih skupščine SRS — se
stavi, o delu delegacij te
meljnih samoupravnih or
ganizacij in skupnosti, de
lu skupin delegatov in ob
činskih skupščin, kot kon
ferenc _ delegacij za zbore 
republiške in zvezne skup
ščine ter uveljavljanja na
čela zamenljivosti delega
tov. Seveda je bila v ome
njenem odboru široka raz
prava o pogojih za delo 
delegatov in o njihovem 
odločanju v republiški 
skupščini, obveščanju, ma
terialnih in drugih pogojih 
delegatov ter še o mnogih 
drugih pomembnih točkah, 
ki jih tuikaj ne morem 
vseh navesti zaradi njiho
ve preobšimosti.

Ugotovitev je vsekakor 
zelo vzpodbudna, saj se je 
v dosedanjem delegatskem 
sistemu mnogo premakni
lo naprej v zelo pozitivni 
smeri, (kar pomeni, da je 
sistem dober in, da ga je 
kot takega potrebno v bo
doče še izpopolnjevati ter 
oblikovati tako, da bo si
stem resnično zaživel v 
svoji polni veliavi. Od za
četka uveljavljanja dele
gatskega sistema je sicer 
bilo mnogo nejasnosti, ki 
pa so se v naslednjem ob
dobju vse bolji izpopolnje
vale in dopolnjevale ter je 
zato ob koncu štiriletnega 
mandata brez dvoma moč 
ugotoviti zelo velik korak 
naprej.

Seveda pa še to zdaleč 
ne velja za to, da smo 
sedaj storili vse in, da smo 
delegatski sistem osvojili 
in bi kot takega vodili na
prej. Prav tukaj nas še 
vse skupaj čakajo izred
no zahtevne in odgovorne 
naloge, kajti tudi v smeri
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Priprava mesa za malico

zakona o združenem delu 
se bo v tem našem dele
gatskem sistemu marsikaj 
spremenilo, ker je to tudi 
povsem logično in razum
ljivo.

Naša dolžnost bo, da si
stem nenehno utrjujemo 
ter ob vsakem času dopol
njujemo z vsem tistim, 
kar je pozitivno, napredno 
in seveda dobro ter korist
no za nas in družbo.

Odbor za proučevanje 
vprašanj, na področju dru- 
žbeno-političnega sistema 
družbeno-političnega zbora 
občinske skupščine je ze
lo podrobno obdelal tudi 
poročilo o prometno pre
ventivni dejavnosti' v ob
čini Ptuj ter po izredno 
plodni in konkretni raz
pravi sprejel določena sta
lišča, iki jih je prav tako 
posredoval zborom občin
ske skupščine v obravna
vo in potrditev. Povdariti 
moram, da je prav ta svet 
za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu imel 
mnogo težav in problemov 
s katerimi se še vedno 
ubada.

Storil je seveda vse kar 
je bilo v njegovi moči, vse 
ostalo pa je ostalo le na
pisano v raznih poročilih. 
Zato je odbor menil, da 
predlaga zborom, da konč
no zavzamejo konkretno 
stališče do tega zelo ak
tualnega problema, ki je 
iz dneva v dan vse težji, in 
da tokrat le ne bi ostalo 
samo pri stališčih ampak,.

da pride dokončno že do 
nekaterih premikov v sme
ri napredka. Kajti sam 
svet je brez moči in tako 
njemu, kot takemu ni kaj 
očitati.

Če le na 'kratko omeni
mo delček iz tega poroči

la, iki govori o tem, da na 
število prekrškov vožnje 
brez vozniškega dovoljenja 
verjetno vpliva tudi dejst
vo, da kandidati za pola
ganje izpitov čakajo po 
šest tednov in več. To se
veda izrazito kaže na pro
blem, ki ga bo .treba v ob
čini Ptuj rešiti čimperj —

oziroma rešiti vprašanje 
stalne oz. poklicne izpit
ne komisije v Ptuju, fci bi 
omogočila hitrejši pristop 
k polaganju vozniškega iz
pita. Seveda bi' o tem lah
ko še mnogo napisal, to
da naj to ostane za pri

hodnjič, saj je to problem, 
bi je vedno aktualen ter 
prisoten in zato kot tak 
•tudi ne zastara — je pa 
po svoje izrazito zanimiv 
tudi za naše bralce — 
člane delovne skupnosti.

Zbora krajevnih skupno
sti in združenega dela pa 
sta razpravljala in sklepa
la tudi o predlogu prora
čuna občine Ptuj za leto 
1977. Malce se sicer sliši 
nenavadno, da se koncem 
prvega polletja šele raz
pravlja ter sprejema pro
račun za tekoče -leto. To
da dejstvo je seveda tu  in 
ga je zato bilo tudi treba 
kot takega obravnavati in 
sprejeta' z nekaterimi manj
šimi pripombami in spre
membami.

1977
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Delegati so najprej raz
pravljali ter potrdili od
lok o proračunu občine 
Ptuj za leto 1977, kateri 
obsega 13 členov v katerih 
je ijconikretno vse obdela
no in prikazano kako se 
ta formira in oblikuje, 
kako se deli, kakšna so 
pooblastila izvršnega sve
ta ter podobno.

Sledi vrsta tabel iz kate
rih je vse konkretno raz
vidno. Ob koncu tega 
predloga proračuna za le
tošnje leto pa sledi še 
pri'ioea o izhodiščih za ob
razložitev predloga občin
skega proračuna v letu 
1977, katera nazorno na 
enajstih tipkanih straneh 
prikazujeio, naloge, obvez
nosti. dohodke in njihovo 
razporeditev, dejavnost or
ganov diružbeno-političnih 
skupnosti, dejavnosti ljud
ske obrambe dejavnosti 
družbeno-poliiitičnih organi
zacij i'n društev, nadalje 
o negospodarskih investi
ci i ah, socialnem skrbstvu, 
zdravstvenem varstvu, ko
munalni dejavnosti, dejav
nosti krajevnih skupnosti, 
intervencijah v gospodar
stvu .ter o tekočih prora
čunskih rezervah in obvez
nostih iz preteklega leta 
ter zaključek.

Iz teh izhodišč je sle
herni delegat lahko še ika1- 
ko jasno dobil predstavo o 
letošnjem občinskem pro
računu in se mu zato tudi 
ni bilo težko odločiti za 
ali proti. Omeniti velja uri 
vsem tem, da je predlog 
občinskega proračuna za 
letošnje leto zelo skrbno 
in dobro pripravljen, in,, 
da prav zato ni bilia težka 
odločitev za potrditev 
predloga, kot sem že ome
nil z malimi pripombami' 
in predlogi, ki so pa bròli 
predvsem vzrok nekaterih 
nejasnosti v določenih po
stavkah.

Sprejet je bil tudi pro
gram dela zborov skupšči
ne občine Ptuj od julija 
1977 do konca mandata de
legatom .sedanjih zborov. 
V tem programu je zelo 
konkretno obdelana vrsta 
vprašanj,, ki iih bo potreb
no še rešiti do konca 
mandata. Vendar pa naj 
povem, da te naloge niso 
nàti malo lahke še pred^ 
vsdm zato, iker se že sedaj 
nahajamo v fazi temeljnih 
priprav na prihodnje -skup
ščinske volitve, ki 'bodo 
spomladi lefta 1978. ̂

Mno-go razprav je še bilo 
okrog odloka o prekrških 
zoper javni red in mir v 
občini Ptuj ter seveda od
loku o hišnem redu v ob
čimi, o čemer pa bomo 
konkretneje še spregovo
rili, ker je zanimiv za vse 
nas.

Ob koncu še to, da^za 
zbore občinske skupščine 
ne bo posebnih počitnic 
in, da se bo politična ak
tivnost nadaljevala tudi v 
tem obdobju, ko so mnogi 
na letnih dopustih.

F. Meško



M A L O  Z A  Š A L O ,  
M A L O  Z A R E S

Stabilizacija
»Si m o reš  m isliti,«  se  m i je  to va riš  pohva lil, 

»pom isli k o liko  sm o  s te m  p rih ran ili:
— a d m in is tra to rk e , k i  bodo  p r ih ra n ile  čas s  p isa 

n je m ,
— porabo  pap irja ,
— delavc i čas p r i  b ra n ju  sa m o u p ra vn eg a  sp o ra zu m a  

(s p o m o č jo  le ks iko n a ), k e r  sm o  u ved li celo  kra tice
za  v sa k d a n je  izraze.

S ic e r  pa  je  tu d i OD — K R A TIC A !«

Kdor dela, ta greši (?)
P regovor p rav i: »D elovno m esto , ka terega  delo  

se  ne  da  o v red n o titi, n i po trebno .«

S tr o k o v n ja k i de lovne  s k u p n o s ti  sk u p n ih  s lu žb  
p ra v ijo , da  se  p r i n jih  na  n e k a te r ih  d e lo vn ih  m e s t ih  
delo  n e  da  o v red n o titi, ta k o  k o t  to  p re d p isu je  za
ko n  o zd ru že n e m  delu .

N a jb r ž  so  se  a v to r ji  za ko n a  o zd ru že n e m  delu ' 
zm o tili, ko  so  ga se s ta v lja li — sic er  p a  — k d o r  dela  
ta  greši!

R .M .

Aforizmi o delu in ob delu
— N e k a te r i  n im a jo  u sp eh a  v  lju b ezn i. P o zn a m  jih  

p rece j, k i  so  za lju b lje n i v  sv o je  delo!
— Celo ž iv lje n je  je  lju b il delo  — še  p o seb e j, če ga 

je  o p ra v lja l k d o  d ru g i n a m es to  n jega!
— L ju d s k i  r e k  p rav i: »K o se  n a jb o lj m u d i — vsed i 

se!« N e k a te r im  se  je  to liko  m u d ilo , da  so  p rese
d e li celo  d elovno  dobo!

— P rizadevno  izp o p o ln jev a n je  ob de lu  v  to va rn i m u  
je  v sa ko  le to  p rinaša lo  o kro g  15 m ilijo n o v  čistega  
d o h o d ka  — na  k r o m p ir ju  in  čebu li!

—  V  d e lo vn o  organ izacijo  je  p r iše l s k o z i »m ala  vra 
ta« z  v e lik im i p r iporočili!

— N jeg o v  n a jv e č ji p r isp e v e k  zd ru že n e m u  d e lu  je  
b il —  za p u s tite v  de lovne  organizacije!

— Č lovek se  od  op ice ra z lik u je  po  k o r is tn e m  delu. 
N e k a te r i m e  še  ved n o  m o čn o  s p o m in ja jo  na  
opice!

— V ed n o  je  b il na  lin iji, le da m u  je  lin ija  bila  
p re ce j o v in ka sta !

— Po n e k a j b r il ja n tn ih  n a s to p ih  v  n a je litn e jš ih  lo
ka lih  Ju g o s la v ije  je  n a s to p il 5 le t za p o rn e  ka zn i 
zarad i po n everb e!

— Celo ž iv lje n je  je  isk a l p o t, k i p e lje  na  vrh ; za rad i 
m o čn o  izra žene  v iš in sk e  bo lezn i p a  se  ne  u p a  
p o g led a ti navzdo l!

— Ž ele l je  red  in  je  energ ično  u daril p o  m iz i. S ed a j 
je  že  tr e t j i  m ese c  na  b o ln išk i za rad i z lo m a  roke .

— N ik d a r  n i n ik o m u r  m e ta l p o lena  p o d  noge  — ra je  
je  p o d a ril cela s teb la !

— K o  se  je  p re b il do  c ilja  je  u go tov il, da  so  se  drug i 
do  c ilja  p rip e lja li!

— S u č a jn o  je  p r iše l n a  odgovorno  d elovno  m esto , 
n a m ern o  p a  se  n a  n je m  za d ržu je !

— N e k a te r i že lijo  tu d i to, da b i s topn ice , k i vo d ijo  
na  v rh  — bile  p re m ičn e !

— L ju b eze n  gre  s k o z i  želodec. N e k a te r i p r i  nas  
m a n jšo  lju b e ze n  do dela  o p ra v iču je jo  s  s labšo  
m alico!

— N e k a te r i so  zra sli ta ko  v iso ko , da b i j ih  m o ra li 
o zn a č iti z  v a rn o s tn im i lu č m i — zarad i b liž ine le
ta lišča!

— K o  so  ga o p ozorili na  s to r je n e  napake , je  nared il 
'na jveč jo  — vse  j ih  je  p rizna l!

V ič

Izkop peči

praznjenje vagona z boksitom
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Velika športia  zmaga mladih nogometaše* iz TGA Kidričevo
Klub mladih iz Ptuja, je 

letos ponovno organiziral, 
kot že vrsto Jet poprej, 
športna tekmovanja v po
častitev rojstnega dne to
variša Tita. Boriti se za 
pokail maršala Tita in to 
v letu, iko naš dragi vodi
telj praznuje 85. rojstni 
dan in 40 let prihoda na 
čelu KPJ, je posebna čast 
in nagrada za vsakega 
mladinca, da v fer borbi 
in na športnem polju po
kaže spoštovanje in zve
stobo prijatelju in idolu 
mladih.

Tekmovanja se je ude
ležilo nad 400 mladincev 
iz ptujske občine, ki so 
merili svoje moči v roko
metu, nogometu in košar
ki. Mladina iz TGA Kid
ričevo se je udeležila tek
movanj v košarki in ma
lem nogometu. V košarki 
smo imeli smolo, saj smo 
že v prvem koltu izpadli 
in to po zaslugi kasnejše
ga zmagovalca ekipe gim
nazije »Dušana Kvedra« 
iz Ptuja.

V malem nogometu je 
tekmovalo 40 ekip/ ki so 
bile razdeljene v 4 skupi

ne po 10 moštev. Igralo 
se je po kup sistemu, se 
pravi na izpadanje. Prva 
štiri kola smo svoje na
sprotnike premagali brez 
večjih težav, ker nam niso 
bili kos niti' v tehniki ig
ranja, kakor tudi v fizični

pripravljenosti. Zataknilo 
se je v petem kolin, ko 
■smo igral proti ©kipi klu
ba mladih dz Ptuja. Zma
govalec tega srečanja se je 
uvrstil v finale. Zaradi iz
rednega pomena srečanja 
je bila igra živčna, toda 
fer in borbena. Zmagala

je ekipa mladine TGA in 
še to po streljanju pena- 
lov (5:4), saj se je tekma 
v regularnem času kon
čala 0:0.

Sklepni de] tekmovanja, 
se pravi veliko finale, je

bilo 17. 6. 1977 na roko
metnem 'igrišču Drave v 
Ptuju. Najprej :smo se ob 
16.15 uri pomerili z ekipo 
Gerečje vasi. Srečanje smo 
dobili z rezultatom 6:1, 
saj. smo nasprotnika nad
igrali v vseh elementih 
nogometne igre. Vrhunec

tekmovalnega dela večera 
je bilo srečanje s kmetij
skim kombinatom, ki se 
je igralo pred 200 gledalci 
ob 20.45 uri. Doživetje za 
igralce ebeh ekip je bilo 
igranje pod reflektorji, 
saj zato skoraj nikoli ni
mamo možnosti. Ta tekma 
je odločala o zmagovalcu 
maratonskega turnirja in 
seveda o dobitniku pokala 
■tovariša Tita. Po enako
vredni, borbeni igri, je 
zmagala ekipa mladine 
TGA Kidričevo, ki je ime
la ta večer več športne 
sreče.

Vsi igralci ekipe TGA 
zaslužijo, da jim čestita
mo,, še posebej vratar Mi
lošič Vinko, saj je s svo
jimi bravoroznimi poteza
mi dvignil gledalce na no
ge ter jih vzpodbudil k za
služnemu aplavzu.

Slavnostna podelitev po
kala je bila v Dornavi ob 
brigadirskem ognju 3. juli
ja.

Rezultati predtekmoval
ni a v I. skupini :

MA Leskovec :TGA 0:3
MO Grajena : TGA 0:2
TGA: MA Lovrenc 3:2
TGA : Klub mladih 0,0
— po penalih 5:4

Finale:
TGA : Gerečja vas 6:1
KK : MA Budina 4:2

Za 3. mesto:
MA Budina : Gerečja v. 4:3 
po penalih

Za 1. mesto:
KK : TGA 1:2

Za ekipo mladine TGA 
so igrali: Vinko Milošič, 
Franc Panikvar, Drago 
Ačimovič, Srečko Bek, 
Slavko Vinkier, Milan Hor
vat, Jože Štumb erger, Du
šan Kreslin ter Silvo Vi
dovič. Ekipo je vodil Mišo 
Milosavljevič.

PA

Vključite se v sekcijo za tenis
V sklopu športnih ig

rišč v Kidričevem, je 
tudi igrišče za tenis, ki 
pa je bilo do sedaj iz 
različnih vzrokov nedo
stopno članom kolekti
va TGA.

Ker je zanimanje za 
tenis med člani kolekti
va veliko, je bila pri 
TKS TGA ustanovljena 
sekcija za tenis Izvoljen

je bil petčlanski odbor, 
ki bo nadzoroval vzdr
ževanje in uporabo ig
rišč. Uporaba igrišč bo 
določena z urnikom.

Vsi, člani ki jih ta 
vrsta rekreacije veseli, 
se lahko prijavijo pri 
tov. Bojanu Žigmanu $ 
PKO, kjer dobijo član
ske izkaznice.

G.Z.

Svečanost
planincev
V okviru planinske 

akcije »na 85 vrhov«, so 
priredili člani planin
skih društev iz Ptuja, 
Kidričevega, Majšperka 
in od drugod srečanje 
pod Donačko goro. Sre
čanje, ki je bilo 21. ma
ja v počastitev Titovih 
jubilejev, se je začelo 
s priložnostnim govo
rom in kulturnim pro
gramom, v katerem je 
nastopil tudi pevski 
zbor iz Majšperka.

S sivečamosti so po
slali planinci pozdravno 
pismo tovarišu Titu.

Sledila je prosta za
bava. Navzočim je ig
ral instrumentalni an
sambel »Tornado«. U- 
godno vreme in pester 
program sta razveselila 
navzoče člane planin
skih društev. Zaželeli so 
si, da bi se pogosteje 
tako srečali in da bi 
se njihove vrste čimbolj 
razširile.

L.K.

Na slavnostnem prostoru pod Donačko goro
Počitek planincev iz Kidričevega

Nastop folklorne skupine iz Markovec pri Ptuju Skupina planincev iz Kidričevega na vrhu Donačke gore
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Prijateljsko športno srečanje mladih
V počastitev Titovih ju

bilejev, je bilk) 4. junija 
v Kidričevem za osnovno 
solfo »Borisa Kidriča-,« pri
jateljsko srečanje mladin
cev Kmetijskega kombina
ta Ptuj,, AGIS-a iz Ptuja, 
kluba štipendistov TGA ter 
ekipe mladincev TGA iz 
iiz Kidričevega. Srečanje 
je organizirala OOZMS 
TGA.

V soboto 4. junija ob
9.00 uri dopoldne, so se 
vse fokipe zbrale za osnov
no šolo. Po svečanem žre
bu, ,ki so ga opravili ka
petani prisotnih ekip, se 
je začelo športno tekmo
vanje in -sicer v treh di
sciplinah. V namiznem te
nisu, rokometu in malem 
nogometu.

Namizni teniis se je ig
ralo v -telovadnici osnovne 
šole. Najprej sta se po
merili ekipi AGIS-a in 
kluba štipendistov. _ Mlaj
ši igralci ekipe štipendi
stov so bili lahak nasprot
nik, nekoliko starejšim in 
izkušenim fantom iz 
AGIS-a.

AGIS : ŠTIPENDISTI TGA 
5:0

V drugem srečanju na
miznega tenisa sta se po
merili ekipi KK in TGA. 
Po ogorčeni in napeti bor
bi je zmagal KK saj je 
imel bolj izenačeno ekipo. 
Mišo Mohorič iz ekipe 
TGA je premagal vse svo
je nasprotnike, ikar pa je 
bilo premalo za končno 
zmago.

KK : TGA 5:3
Tekma za tretje mesto 

ni bila -odigrana, ker je 
odstopila ekipa TGA, ven
dar iz upravičenega razlo
ga. Fantje. :ki so igrali na
mizni tenis, so priskočili 
na pomoč rokometašem, 
ki so istočasno bili bitko 
za 3. mesto.

Za prvo mesto v namiz
nem tenisu, sta se pome
rili ekipi iz AGIS-a in KK. 
Igralci iz AGIS-a so še en
krat dokazali, da so naj
boljša ekipa, kar na pove 
tudi rezultat srečanja.

AGIS : KK 5:0 
Na vročem asfaltu sta 

sie najprej v rokometu po
merili ekipi TGA in KK. 
Srečanje je bilo zelo za
nimivo,! polno duhovitih 
akcij in lepih strelov na 
gol. ' Izenačenost nasprotni
kov je bila tolikšna, ) da 
je do zmagovalca prišlo 
šele po izvajanju sedem
metrovk.

TGA : KK 12:12 
Po streljanju sedemmet

rovk 17:16 za KK.
V drugem rokometnem 

srečanju, igralci AGIS-a nà
to imeli težkega- dela s 
štipendisti iz TGA.

AGIS : ŠTIPENDISTI TGA 
4:3

Ekipa KK je v. borbi za 
3. mesto imela več športne 
sreče in boljše izvajalce 
sedemmetrovk ter zaslu
ženo zmagala.
KK : ŠTIPENDISTI TGA 

2:2
Po streljanju sedemmet

rovk je zmagala ekipa KK 
z rezultatom 6:4.

Težko pričakovana bor
ba za 1. mesto v malem 
nogometu ni opravičila pri
čakovanja publike in pa 
igralcev samih, -saj je bua 
tekma raztrgana, enako
vredna pa vendar borbena 
in v mejah fer boja. Zma
gala je ekipa TGA po stre
ljanju sedemmetrovk, saj 
je v njenih vrstah igral' 
izredno -razpoloženi Silvo 
Vidovič,, ki je dosegel od
ločilne zadetke za svojo 
ekipo.

TGA : AGIS 3:3

Končni vrstni red po pa
nogah:

Namizni, tenis:
1. AGIS
2. KK
3. Štipendisti TGA
4. TGA 
Rokomet:
1. AGIS
2. KK
3. Štipendisti TGA
4. TGA
Mali nogomet:
1. TGA
2. AGIS
3. KK
4. Štipendisti TGA

Igralec KK strelja na gol štipendistov TGA Po streljanju sedemmet
rovk je zmagala ekipa 
TGA 8:6.

Predsednik mladine TGA Kidričevo predaja diplomo predsednici ekipe KK Ptuj
AGIS : ŠTIPENDISTI TGA 

19:9
V borbi za 3. mesto s 

štipendisti TGA so prema
gali fizično močnejšo eki
po iz TGA. Srečanje je 
bilo zanimivo, borbeno, to
da zmagala je volja in več
ja želja mlajših štipendi
stov.

ŠTIPENDISTI TGA : TGA 
13:12

V srečanju za 1. mesto, 
s tem pa tudi za alumini
jasti vazi, je zmagala eki
pa iz AGIS-a, kar je publi
ka tudi pričakovala, saj so 
zanjo nastopali tudi igral
ci, ki igrajo aktivno roko
met za rokometno ekipo 
Drave iz Ptuja.

AGIS : KK 15:12
Tekmovanje v mallem no

gometu se je pričelo s tek
mo med ekipo TGA in e- 
kipo KK. Ker se ekipi med 
seboj zelo dobro poznata, 
saj -sita se že večkrat po
merili med seboj, je bila 
tekma enakovredna vse do 
konca. V zadnji minuti je 
uspelo Francu Ponikvarju 
s strahovitim strelom- iz 
sedemmetrovke dati .gol, 
s -tem pa svoji ekipi zma
go.

TGA : KK 3:2
V naslednjem srečanju 

predtekmovanja sta se po
merili ekipi AGIS-a in šti

pendistov TGA. Zmagali- 
so -starejši in izkušeni ig
ralci iz AGIS-a.

2. Tom Sawyer

5. Obsedno stanje

9. Ljubil boš mojo mamo
12. Yakuza
16. Zločin v orient 

expresu
19. Ana med volkoaivi
23. Zaljubljen bolničar 
26. Ralje
30. Človek iz Avstralije

Po končanem tekmova
nju je bila ob prijetnem 
vonju, ki se je širil iz ža
ra, razglasitev rezultatov 
in podelitev diplom ter 
nagrad za osvojena prva 
mesta. Dogovorili smo se 
tudi, da naj bodo takšna 
prijateljska srečanja od
slej tradicionalna, saj zbli
žujejo mlade somouprav- 
ljalce in jih zadolžujejo 
še k večjimi športnim in 
delovnim uspehom.

P.A.

ameriška barvna .glasbena 
komedija
francoska barvna pol. dra. 
ma
ameriška barvna drama 
amer. barvni kriminalni

angleški barvni kriminalni 
španska barvna drama 
ameriška barvna komedija 
ameriški barvni 
ameriški barvni vohunski

KINO SPORED
ZA MESEC AVGUST 1977



Zahvala 
za denarno 
pomoč

SPLOŠNA BOLNIŠNICA
DR. JOŽETA POTRČA 

PTUJ

TGA KIDRIČEVO
TOZD ALUMINIJ
Iskreno se zahvaljuje

mo vašim samoupravnim 
organom in celotnemu ko
lektivu za dotacijo v zne
sku 50.000,00 dinarjev, ki 
ste jo namenili za grad
njo naše bolnišnice.

Sredstva bomo uporabili 
za nabavo prepotrebne 
medicinske aparature.

Direktor: 
prim. dr. Mitja Mrgole

Kršitev
delovne
obveznosti

V smislu 34. člena SS o od
govornosti In obveznosti delav
cev v združenem delu TOZD 
Vzdrževanje podajam naslednje:

1. Tov. Marjan Trelc, mat. št. 
3240, roj. 22. 1. 1944, stanujoč 
v Ptuju, Potrčeva 44, poročen, 
oče treh otrok v starosti od 
7 mesecev do 12 let ,na DM 
finomehanik v TOZD Vzdrževa
nje, je kriv, da je neopraviče
no izostal z dela 13., 14. in 
15. 4. 1977 ter s tem hujše 
kršil delovno obveznost po tč. 
1, 11. čl. v zvezi s točko 4 
6. čl. omenjenega SS In se 
mu izreče ukrep — javni opo
min.

2. Tov. Alojz Bedenik, mat. št. 
4321, roj. 15. 6. 1954, stan. v
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Sitežu št. 7, p. Majšperk, sam
ski, brez otrok, brez premo
ženja, na DM PKV ključ., je 
kriv, da je dne 27. 11. 1976 
ob 8,30 uri spal na DM ob 
kalcinacijski peči, dne 7., 8. 3. 
1977 pa je neopravičeno izo
stal z dela, s tem je hujše 
kršil delovno obveznost po tč. 
111 člena, v zvezi s tč. 4 6. 
člena omenjena SS sporazuma 
in se mu Izreče ukrep — jav
ni opomin.

Tajništvo DU TOZD Vzdrževanje

Zahvala
sodelevcem

Podpisani Leopold PLANINC se 
iskreno zahvaljujem vsem sode
lavcem II. izmene Hale A za da
rovani venec ob smrti mojega 
očeta.

Zahvaljujem se tudi za udelež
bo na njegovi zadnji poti tova
rišem Alojzu Levaniču, Vinku Pla- 
necu, Francu Lepeju in Francu 
Menoniju.

IZDAJA DELAVSKI SVET TOVARNE GLINICE IN 
ALUMINIJA BORIS KIDRIČ KIDRIČEVO — Ured
niški odbor: Ivo Tušek, predsednik; alani: Franc Meš
ko, Anton1 Zadravec, Jože Huzjan, Anton Kozoderc — 
namestnik predsednika — Franc Vreže, ml. — odgo
vorni urednik *4- Fotografije: Stojiara Kerbler, dipl. ing. 
— Tisk: ZGP »Pomurski tisk«, TOZD tiskarna, Mur
ska Sobota — Člani kolektiva in upokojenci dobivajo 
lišit brezplačno. — Rokopisov in slik ne vračamo.


